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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Oktatási, Sport és Ifjúsági 
Bizottságának 2023. március 27. (hétfő) napján 14 óra 15 perckor Szekszárd Megyei Jogú 
Város Polgármesteri Hivatalának Dísztermében megtartott rendkívüli, nyilvános üléséről. 
 
Jelen vannak:    Murvai Árpád elnök; 

faragó Zsolt elnökhelyettes; 
Mácsik Henrietta bizottsági tag; 
Móra Viktória bizottsági tag; 

 
Távolmaradását jelezte:  Horváth Ferenc bizottsági tag;  
 
 
Tanácskozási joggal megjelentek: Illés Tamás képviselő; 

dr. Biró Gyula aljegyző 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető; 

     Majnay Gábor osztályvezető; 
     Szántóné Karl Rita osztályvezető; 
     Kubacska András közbeszerzési referens; 
 
Meghívottak:    Szilágyi-Messzinger Krisztina; 
     Rácz Petra; 
     Csépai János elnök; 
     Sebestyén Györgyi; 
     Töttős Gábor; 
     Szőke Gergő; 
 
Murvai Árpád elnök köszönti a megjelenteket, majd megállapítja, hogy az 5 tagú 
bizottságból 4 bizottsági tag jelen van, a bizottság határozatképes. Az elnök az ülést 14 óra 
15 perckor megnyitja. 
 
Murvai Árpád elnök javaslatot tesz a napirendi pontok sorrendjére. 
 
Az elnök az ülés napirendjének elfogadására tesz javaslatot a sorrendváltoztatásra 
vonatkozó javaslattal együtt, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag 
elfogadott. 
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NAPIREND 

1. napirendi pont: 
Német nemzetiségi nevelés-oktatás Szekszárdon- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(17. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Farkas Pál Györgyné SZNNÖ elnök 
Előadó: Farkas Pár Györgyné SZNNÖ elnök 
 
2. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Dynamic Triatlon Club működéséről és terveinek bemutatásáról 
(18. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök  
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
3. napirendi pont:  
Szakmai beszámoló az Alisca Taekwondo Klub Szekszárd működéséről és terveinek 
bemutatásáról 
(19. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
4. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Dirtybike Motorsport működéséről és terveinek bemutatásáról  
(21. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök  
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
5. napirendi pont: 
Javaslat a Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft. kérelmének elbírálására- 
Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(45. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: Szőke Gergő ügyvezető igazgató 
 
6. napirendi pont:  
A Szekszárdi 1. számú Óvoda Kindergarten vezetői és intézményi tanfelügyeleti ellenőrzése  
(22. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Dr. Horváth Annamária köznevelési referens 
 
7. napirendi pont: 
Tájékoztatás a városban működő civil szervezetekkel és egyesületekkel kötött 
megállapodások felülvizsgálatának helyzetéről 
(48. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Biró Gyula aljegyző 
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Előadó: dr. Biró Gyula aljegyző 
Meghívott: Berlinger Attila ügyvezető igazgató 
 
8. napirendi pont: 
A Szekszárdi Tankerületi Központ által fenntartott intézmények átszervezésének 
véleményezése 
(23. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Dr. Horváth Annamária köznevelési referens 
 
9. napirendi pont: 
Az Unio Boksz Team támogatási kérelme 
(16. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök  
Előadó: Murvai Árpád elnök  
 
10. napirendi pont: 
A Tolna Megyei Diáksport Tanács támogatási kérelme 
(15. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
11. napirendi pont:  
A Szekszárdi Muay Thai Sportegyesület támogatási kérelme 
(20. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
12. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Tolna Megyei Szabadidős Sportegyesület működéséről és terveinek 
bemutatásáról 
(17. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök  
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 

 
1. napirendi pont: 
Német nemzetiségi nevelés-oktatás Szekszárdon- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(17. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Farkas Pál Györgyné SZNNÖ elnök 
Előadó: Farkas Pár Györgyné SZNNÖ elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Szeretettel köszöntöm Töttős Gábor urat. Kérdésem, hogy a beadott, 
igen alapos beszámolóhoz van-e szóbeli kiegészítésed?  
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Töttős Gábor: Tisztelt elnök úr, tisztelt képviselők! Nagy szeretettel köszöntöm önöket és 
köszönjük szépen a lehetőséget, hogy beszámolhatunk a német nemzetiségi kultúra 
helyzetéről Szekszárd városában. Csak pár dolgot emelnék ki, hiszen a beszámoló valóban úgy 
gondolom, eléggé részletes és szinte minden kérdést átnéz, de azért pár dologra felhívnám a 
figyelmet. A tanulói létszámmal kapcsolatban, szépen végigmennék a pontokon, de igyekszem 
gyorsan megtenni mindezt. A tanulói létszámmal kapcsolatban nyilvánvalóan a 
gyereklétszámot nem tudjuk befolyásolni. Ami számunkra vagy nekünk egy picit 
kedvezőtlenebb és kellemetlenebb, az a német nemzetiségi oktatást választók aránya. 
Tisztában vagyok azzal, hogy ebben nagyon kevés a mozgástere mind Szekszárd Megyei Jogú 
Városnak, mind pedig a Német Nemzetiségi Önkormányzatnak, de ezt a pici mozgásteret 
szeretnénk kihasználni. Ennek a módja az, hogy népszerűsítsük az oktatásunkat, az ehhez 
szükséges pályázatokat, programokat megtesszük és ebben a múltban is nagy segítőre 
találtunk a városban több intézmény részéről, illetve a jövőben számítunk ezekre a 
segítségekre, többek között például a Babits Mihály Művelődési Házra, de Szekszárd Megyei 
Jogú Város is nagyon pozitívan állt a dolgainkhoz. Pedagógus létszámmal és továbbképzéssel 
nem szeretnék bővebben foglalkozni, talán az egyetlen olyan dolog, ami kifejezetten pozitív, 
merthogy mind létszámban, mind kvalitásban megfelelő a pedagóguslét, a pedagógus jelenlét 
az általános iskolákban. Ezek a Babits Mihály Általános Iskola, a Baka István Általános Iskola, a 
Dienes Valéria Általános Iskola, a Garay János Általános Iskola, Szent József, illetve óvodák 
tekintetében az I. számú Óvoda és természetesen ugye a fenntartásunkban működő 
Wunderland is ide tartozik. Bár nem vettük bele a beszámolóba, velük értelemszerűen jóval 
gyakrabban foglalkozunk, nem csupán évente egyszer, már így meghallgatás szintjén. A 
hagyományápolás terén szeretném kiemelni azt, hogy megvalósult az önkormányzatunk 
meglehetősen nagy projektje. Elkészült a szekszárdi német nemzetiségi tanösvény, amelyért 
köszönetet mondunk Szekszárd Megyei Jogú Városnak, mármint az egyetértő támogatásáért, 
hiszen ez is kellett ahhoz, hogy megvalósíthassuk. Bízunk benne, hogy a korábban említett 
népszerűsítés és hagyományápolás ennek segítségével nagyobb mértékben tud megvalósulni. 
Hasonlóan bízunk abban, hogy Szekszárd Megyei Jogú Város turisztikai vonzerejét is sikerült 
ezzel növelni, meg vagyok győződve, hogy ez nem csökkenteni fogja az ide látogatók számát, 
hanem növelni. Az eredmények a különböző versenyek és nyelvvizsgák azt hiszem, hogy 
önmagukért beszélnek, a német nemzetiségi oktatásban részt vevők szinte minden 
szempontból a legjobbak közé tartoznak és ezt mutatják a magas nyelvvizsgaarányok is. 
Elsődlegesen a Babits és a Baka Általános Iskolát kell megemlíteni a DSD nyelvvizsga központ 
kapcsán. A pályázati lehetőségeket kihasználják, úgy a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. felé, 
mind a megyei, illetve helyi, városi német nemzetiségi önkormányzat felé. Örülnénk neki, 
hálásak lennénk, ha egy picit bővülnének ezek a pályázati lehetőségek, akár Szekszárd Megyei 
Jogú Város részéről is, de természetesen megértjük azt, hogy talán aránytalanságot szülne egy 
nemzetiséget ilyen módon, pozitív módon diszkriminálni. Az intézmények kapcsolatairól azt 
tudjuk elmondani, hogy az elmúlt időszakban nyilván picit lazultak, a covid ezt is megcibálta, 
mint oly sok minden mást az oktatási és kulturális életben, de léteznek a kapcsolatok, 
fennállnak a kapcsolatok. Nehéz egy picit ápolni őket, hiszen azért egyre drágább az utazás, 
egyre nehezebb a források előteremtése, de dolgozunk rajta, hogy ezek ne szakadjanak meg. 
Összességében szeretnék köszönetet mondani Szekszárd Megyei Jogú Városnak és 
mindazoknak, akik tettek és tesznek a német nemzetiségi kultúra fennmaradásáért a 
városunkban. Köszönöm szépen.  
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Murvai Árpád elnök: Köszönjük szépen. Kérdezem a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek 
kérdése?  
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Üdvözlöm, jó napot kívánok! Valójában általános kérdésem 
lenne a nemzetiségi oktatással kapcsolatban. Bízom benne, hogy kapok választ 
természetesen. A legutóbbi ismereteim szerint talán még kevesebb, mint egy évtizede 
neveléstudományi szemlében olvastam arról, akkor így csak olvasó szemszögéből, hogy a 
rendszerváltás után a nemzetiségi nyelvű oktatásban egyre nőtt a diákok száma, kb. úgy 2500-
2600, nem emlékszem pontosan, hogy meddig emelkedett, mondjuk a csökkenő 
gyereklétszám ellenére folyamatosan emelkedett, talán ilyen 40 ezres volt az évi gyerekszám. 
Utána nem követtem, megmondom őszintén ennek az alakulását, csak hallomásból tudom, 
hogy csökkenő tendenciát mutat. Az én kérdésem az, hogy ha jól tudom, akkor országosan 
talán 4 olyan körzet van, ahol jellemző ez az oktatási forma. Az egyik Tolna megye, ha jól 
tudom, Baranya, talán Veszprém és Budapest?  
 
Töttős Gábor: Baja. 
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Bocsánat. Mit tudnak arról, hogy az elmúlt években, 
Szekszárdot összehasonlítva más településekkel, idézőjelben ezekkel a régiókkal, náluk is 
hasonlóan változott a gyereklétszám? Köszönöm.  
 
Töttős Gábor: Köszönöm a kérdést. Egy picit speciális helyzetben van Szekszárd a németség 
szempontjából is. Több szempontból, de a németség szempontjából is. Szekszárdon ugyanis 
nem a tősgyökeres sváb lakosság van jelen, ők már javarészt asszimilálódtak és természetesen 
velünk élnek, hanem inkább ez az úgynevezett második betelepülési hullám, ami a II. 
világháborút követő elűzetéshez kapcsolódik. Ennek következtében a lakosság jóval 
vegyesebb, mint más, mondjuk kisebb településeken és az ilyen vegyes lakosságú 
településeken megfigyelhető az, hogy csökken a német nemzetiségi arány az oktatásban is, 
egyébként az identitás felvállalásában is. Természetesen az olyan településeken, mint 
Györköny, ahol a lakosság megközelítőleg 90-100%-a sváb eredetű, ott nem jelent ez 
problémát és nem jelent ilyen szempontból megoldandó feladatot. Nálunk, itt Szekszárdon ez 
mindenképpen nehezebb. Másutt is van csökkenés, nálunk egy picit talán nagyobb mértékű, 
ehhez hozzátartozik az is, hogy azért az identitásbeli különbségek is kimutatkoznak. Ez alatt 
azt értem, hogy én német nemzetiségűnek vallom magam, nem biztos, hogy beíratnám a 
gyerekemet mondjuk egy bolgár vagy egy szerb nemzetiségi oktatásba. Nem azért, mert 
bajom van ezekkel a nemzetiségekkel, hanem mert más az identitásom. Ennek megfelelően 
hogyha valaki más nemzetiségűhez tartozónak gondolja magát, vagy vallja magát, akkor nem 
várhatjuk el tőle, hogy a némethez írassa be a gyermekét, és kimondva, kimondatlanul azért 
nem a német az egyetlen nemzetiség sem Szekszárdon, sem Tolna megyében.  
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Még egy kérdésem lenne. Visszatérve arra, amit mondott, ez 
az asszimilációs nehézség, igen, ezzel tisztában vagyunk és én azt gondolom, és ezért is 
örvendetes például a tanösvény megjelenése számomra, hiszen a kultúra megerősítése talán 
egy kicsit, vagy ennek a vonalnak az ellensúlyozni képes vagy nem is tudom ezt a dolgot. Ami 
a kérdésem lenne, az pedig itt a kimutatásból, ahol a tanulói létszámot itt mellékelten 
csatolták, hogy néztem, hogy ugye a Dienes iskola, illetve a Szent József Iskolaközpont ezzel a 
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profillal nagyon magas százalékban tudnak foglalkozni a gyerekekkel, ez a specialitásuk. A Baka 
és a Garay Általános Iskolában csökkent leginkább, ha jól látom. Az a kérdésem, hogy erre a 
tanévre vonatkozóan hogy történt? Mit gondolnak, sejtenek egy nagyobb mértékű csökkenést 
az előzőekhez képest? Köszönöm. 
 
Töttős Gábor: Nyilván ennek a nagyobb mértékű csökkenésnek sok olyan oka van, mely sem 
számomra, sem számunkra nem felderíthető. Több kicsit mondanék. Sajnálatos módon elég 
sokan elköltöztek Szekszárdról. Ezek közül eléggé sokan olyan nyelvterületre, amely 
számunkra fontos, mondjuk Ausztriába vagy Németországba. Ők nem fogják a németes 
osztályokba beíratni most már a gyermekeiket, legalábbis ebben a tanévben már nem íratják 
be. Van egy olyan vonzata az országos nagy politikának vagy a nagyobb politikai 
eseményeknek, amely szintén érezteti a hatását. Kimondva, kimondatlanul, az utóbbi években 
mondjuk úgy, hogy Magyarországnak nem a legfontosabb partnere volt Németország és nem 
minden esetben az egyetértéstől volt hangos a sajtó, hanem több olyan esemény volt, ami 
inkább a széthúzást és a negatívumokat erősítette. Ezek is megjelenhetnek ebben az utóbbi 
statisztikában. Ami a beszámolóban benne van, azt én első kézből tudom, mert viszonylag nem 
túl nagyok a gyerekeim, bár most már a legkisebb ötödikes, most már nem a beíratás, hanem 
a gimnázium kapcsán válunk érdeklődővé. Nagyon sok szülő kímélni szeretné a gyerekét, 
rengeteg délutáni program van Szekszárdon is, ami egyébként nagyon örvendetes, a 
zeneiskolától a lovagláson keresztül a különféle zenélési és sportolási lehetőségekig rengeteg 
féle, nem is beszélve a különórákról, melyekkel, mondjuk úgy, tovább próbáljuk javítani a 
gyerekeinket. Ezek rengeteg időt vesznek el és mivel a nemzetiségi oktatás az alapképzéshez 
képest magasabb óraszámban jelentkezik, ezért úgy gondolják, hogy ettől kímélik meg a 
gyereküket azzal, hogy az angolosba íratják. Én nem értek ezzel a folyamattal egyet, nem azért, 
mert, hogy a helyi svábságot képviselem, hanem szülőként sem értettem ezzel a folyamattal 
egyet, mert egyrészt a gyerekek bírják, másrészt pedig ezek a tanórák nem megterhelőek. Ez 
kb. olyan, mint ahogy a beszámolóban is benne van, hogy a hittan órák és a testnevelés órák 
valóban növelik az óraszámot, de nem hiszem, hogy attól lesz gyomoridege a gyermeknek, 
hogy többet kell szaladgálnia az udvaron, vagy hogy hittan órán elmondanak egy miatyánkot. 
Elnézést, nem lebecsülve a hittan oktatást, mert a svábság mellett a helyi hitéletben is 
igyekszem tevékenykedni, de ugyanez a német nemzetiségi oktatás. Én azt hiszem, hogy egy 
picit rossz a szülők körében ez a felfogás, amin javítani szeretnénk. Köszönöm szépen.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Murvai Árpád elnök: Nagy tisztelettel megköszönöm az írásbeli beszámolót, a szóbeli 
kiegészítést, és Szekszárd Megyei Jogú Város Oktatási, Sport és Ifjúsági Bizottsága nevében 
köszönöm ezt a tájékoztatót a német nevelés, oktatás helyzetéről. Elismerésünket fejezzük ki 
és további eredményes, sikeres kapcsolatépítést és munkát kívánunk. Ez a határozatunk is 
egyben. Kérem, aki egyetért ezzel, az kézfelemeléssel jelezze.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  
18/2023. (III.27.) határozata 
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a német nemzetiségi nevelés-oktatás helyzetéről Szekszárdon 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat nevelés-oktatásról szóló 
beszámolóját elfogadásra javasolja a Közgyűlés részére, egyúttal elismerését fejezi ki a 
nemzetiségi önkormányzat irányába eddig végzett munkájukért. 

 

Határidő: 2023. március 27. 
Felelős: Murvai Árpád elnök 
 
2. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Dynamic Triatlon Club működéséről és terveinek bemutatásáról 
(18.számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Nagy tisztelettel köszöntöm Szilágyi-Messzinger Krisztina elnök asszonyt, 
aki talán először van itt körünkben. Megkaptuk a beszámolót, amit máris köszönünk. 
Tisztelettel kérdezem, hogy az elnök asszonynak van-e szóbeli kiegészítése a leírtakhoz? 
 
Szilágyi-Messzinger Krisztina: Üdvözlöm önöket! Tisztelt elnök úr! Nem kívánok egyéb 
kiegészítőt tenni a beszámolóhoz.  
 
Murvai Árpád elnök: A bizottság tagjait kérdezem, hogy van-e kérdésük a napirenddel 
kapcsolatban. Én kérdezném, hogy várhatja-e Szekszárd Megyei Jogú Város, hogy a triatlon, 
mint sportág, a régi nagy fényében fog továbbra is tündökölni? 
 
Szilágyi-Messzinger Krisztina: Igen, ez lenne igazából a célunk, hogy egy kicsit felvirágoztassuk 
a triatlon sportágat. Nagyon nehéz helyzetben vagyunk, hiszen a triatlon az egy drága sport. A 
kerékpár több százezer forintos is lehet, egy futófelszerelés, uszodabérlet, stb. Tehát ez egy 
elég költséges sport, arról nem beszélve, hogy a nevezési díjak most már tényleg nagyon-
nagyon elszaladtak. Jelenleg nincs arra lehetőségünk sajnos, hogy utánpótlás korú 
versenyzőket vonjunk be, illetve ez is egy nagyon nehéz dolog, hiszen az anyagi helyzetünk az 
nem engedi meg azt, hogy edzőt foglalkoztassunk jelenleg. Úgyhogy ez még valószínűleg 
jövőbeni cél, terv, hogy itt utánpótlás korú versenyzők legyenek, azonban vannak nagyon-
nagyon jó senior versenyzőink, és ők viszont tényleg nagyon-nagyon lelkesen vetik bele 
magukat a sportágba, és hozzák a szép eredményeket, úgyhogy remélem, hogy ők is fogják 
öregbíteni Szekszárd hírnevét. Köszönöm szépen. 
 
Móra Viktória bizottsági tag: Én azt szeretném kérdezni, hogy olvashattuk a beszámolóban, 
hogy meg szeretnék szólítani a 40-50-60-as korosztályt. Ezt hogyan tervezitek, milyen úton, 
módon? 
 
Szilágyi-Messzinger Krisztina: Egyenlőre most még gyakorlatilag az életünkön keresztül 
próbáljuk, tehát baráti társaságban, ismerősök körében azt próbáljuk mutatni, hogy ez nem 
lehetetlen. Nagyobb körben, ez még nekem is fejtörést okoz, megmondom őszintén. Nyilván 
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vannak versenyek, lehetőségek, ahol meg tud jelenni ez a korcsoport, úgyhogy ott, de nehéz 
feladat nagyon. Ez is még itt áll előttünk, hogy hogyan is tudjuk ezt. Egyenlőre most így, hogy 
barátok, ismerősök, azok körében, a munkatársak körében népszerűsíteni és beszélni róla. 
Tavaly volt egy kezdeményezésünk a férjemmel, ahol adományt gyűjtöttünk, egy 
triatlonverseny keretében indítottunk egy adománygyűjtést, és én az gondolom, hogy ez is 
egy bizonyos népszerűsítése volt a sportágnak, hogy itt mi 50-hez közel ezzel foglalkozunk, és 
hogy egy ilyen nemes célért tudunk küzdeni. Remélem, hogy lesz még ilyen később is.  
 
Murvai Árpád elnök: Van-e még hozzászólás? Nincs. Nagyon szomorúan hallottam azt a 
mondatot, hogy pont az utánpótlásban vannak gondok. Remélem, hogy ezen 1, 1,5 év alatt túl 
tudnak lépni. Ha elfogad egy tanácsot a bizottság részéről, hogy nagyon jó az úszás alapozás, 
ott kell szétnézni gyerekek iránt, akinek esetleg a bicaj is meg a futás is, mint az 
állóképességéhez közel álló sportág megtetszik. A másik pedig, hogy itt városi szinten kellene 
pici, apró versenyekkel elindulni, szerintem. Úgy hívják, hogy népszerűsítés. Más van-e? Ha 
nincs, akkor nagyon szépen köszönjük mind az írásbeli, mind a szóbeli kiegészítést. Javaslatom 
a bizottság részére, hogy a szakmai beszámolót fogadjuk el. Kívánunk további sikeres 
tevékenységet. Felhívnám a figyelmét az egyesületnek, hogy keresse a támogatók körét, 
keresse a lehetőséget minél több támogató szponzor bevonására, legyen az szülő, vállalkozó 
vagy baráti körből származó, mert így lehet talán gazdaságilag is előrelépni. Kérem, aki ezt 
elfogadja, az kézfelemeléssel jelezze. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

19/2023. (III.27.) határozata 
a Dynamic Triatlon Club működéséről és terveinek bemutatásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati 
rendelet 1. számú melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 1. pont 6. alpontjában 
meghatározott átruházott hatáskörben eljárva 

1. jóváhagyja a Dynamic Triatlon Club szakmai beszámolóját; 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 

2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó tervek 

megvalósításához sok sikert kíván; 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 
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3. felhívja a figyelmét az egyesületnek, hogy a jövőre vonatkozóan is keressen pályázati 

lehetőségeket működésükhöz, illetve rendezvényeik szervezéséhez. 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 
Murvai Árpád elnök: Nagyon szépen megköszönjük, hogy el tetszett jönni. További sok sikert 
kívánunk.  
 
3. napirendi pont:  
Szakmai beszámoló az Alisca Taekwondo Klub Szekszárd működéséről és terveinek 
bemutatásáról 
(19. számú bizottsági előterjsztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Írásban megkaptunk egy jó beszámolót. Kérdezem, hogy van-e szóbeli 
kiegészítése? 
 
Rácz Petra: Rögtön jelezném, hogy láttam, hogy a beszámolót azt nem teljes egészében 
sikerült valószínűleg bescannelni, tehát ez egy ilyen technikai probléma lehetett, legalábbis 
amit én néztem a megadott linken. Elég hosszúra sikerült, ez igaz, de a középső oldal kimaradt, 
így lehet, hogy picit értelmezhetetlen a dolog. Én elhoztam egyébként néhány kinyomtatott 
példányt, ha valaki nagyon ráér, akkor nyugodtan lehet olvasgatni. Azért is ilyen hosszú, mert 
nemrég voltunk 10 évesek, és úgy gondoltam, hogy akkor egy hosszabb beszámolót megér ez 
a dolog. Én erre elég büszke vagyok, hogy 10 évet nem csak, hogy megéltünk, hanem 
folyamatosan növekedni és fejlődni tudtunk. Azt tudni kell, hogy én nem vagyok szekszárdi 
születésű, felnőtt koromban kerültem ide és miután én előtte hosszú évekig taekwondoztam, 
ugye ezt csak úgy tudtam folytatni, hogy ha itt megcsináltam a saját kis klubomat, és legvadabb 
álmaimban reméltem csak azt, hogy ez egyszer egy ekkora egyesület lesz. Gyakorlatilag azt 
kell mondanom, hogy egyedül viszem az egyesületet, és azt gondolom, hogy ez a jövőben is 
így lesz, mert sajnos ugye ez nem egy egyetemi város, nem egy nagyváros és azt veszem észre, 
hogy általában, nem tudom, ez miért alakul így, szerencse egyébként, hogy általában a jó 
tanulók és a jó családból származók járnak hozzám, tehát amint 18-19 évesek lesznek, 
elmennek felsőoktatásba, tehát nem igazán tudok kinevelni segédedzőt azok közül, akik nálam 
sportoltak. Van egy segédedzőm, ő azért segít és számíthatok rá, de egyre kevesebbet, hiszen 
olyan családi helyzetben van és olyan munkája van, hogy keveset tud ezzel foglalkozni.  Tehát 
erre nagyon büszke vagyok, hogy 10 éve itt vagyunk. Én azt gondolom, hogy igyekszünk tenni 
a városért, nagyon sok rendezvényen ott vagyunk, és nem csak rendezvényeken, hanem 
különböző iskolai táborokban és egyéb megmozdulásokon is részt veszünk, és általában 
megmozgatjuk az ott jelen levő, főként fiatalokat. Nagy boldogsággal tölt el engem, hogy a 
város számára is ez látható, ez támogatások formájában is megjelenik, amiért nagyon hálásak 
vagyunk. Egy csomó mindent nem tudtunk volna valószínűleg megvalósítani, hogy ha a város 
és néhány más országos szervezet nem támogat minket. Ezekből tudjuk a versenyeken való 
részvételt finanszírozni, eszközöket ilyen módon tudunk pótolni és egy-egy edzőtáborunkhoz 
is ez hozzájárul. Most muszáj hátrafordulnom, mert szintén nagyon hálásak vagyunk az 
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infrastrukturális fejlődésünkért, ha lehet ezt így mondani, azért mi még mindig pici 
egyesületnek számítunk, tehát saját hellyel nem rendelkezünk a városban, mindig is béreltünk 
különböző termeket és jelenleg a Sportközponttól bérlünk 2 termet. Azért 2 termet, mert 
egyszerűen annyira lefedett a sportcsarnoknak a teremhasználata, hogy gyakorlatilag csak így 
tudjuk megoldani az edzéseinket, és a vezetőségnek hála, van egy pici terem, amit egy másik 
küzdősport egyesülettel közösen tudunk használni. Ezért tényleg nagyon hálásak vagyunk, 
mert, ha ez nem lenne, akkor gyakorlatilag lehetetlen lenne a felkészülésünk különböző 
versenyekre. Bár az infrastruktúrában azért nem egy magas színvonalú terem, tehát éppen, 
hogy elférünk, éppen, hogy az eszközeinket el tudtuk ott helyezni, de mégis csak van és tudunk 
készülni. Nem ideálisak tehát a feltételek, de azért azt gondolom, hogy sokkal jobb helyzetben 
vagyunk, mint mondjuk 5 évvel ezelőtt, és nálunk szerencsére az utánpótlás az nem probléma, 
ahogy az előző beszámolóban hallottuk. Rengetegen jönnek, és szerencsére már szájról szájra 
terjed ez a dolog. Általában úgy hozzák az ovisokat, hogy kis csoporttárstól hallották és akkor 
az ovis edzéseinkkel kezdik a gyerkőcök, aztán folytatják a kisiskolás korosztályban, és így 
egyre feljebb kerülnek. Gyakorlatilag lefedjük a teljes korosztályt az edzéseinkkel, és szintén 
nagyon büszke vagyok arra, hogy nagyobb tanítványaim most már rendre besegítenek az 
edzések megtartásában. Az egyikük most már B kategóriás versenybíró, pedig még 18 év alatti. 
Én ezeket szerettem volna kiegészítésként elmondani. Ami hiányosság és hosszú távú terv, 
hogy ha a városnak erre esetleg megoldási javaslata lenne, akkor azt nagyon szívesen 
fogadnánk, hogy nagyon szívesen elköltöznénk egy kimondottan küzdősport centrumba, 
terembe, mindegy igazából, hogy hogy nevezzük, ha volna ilyen lehetőség. Nyilván ez egy 
nagyon nehéz ügy, de két sportegyesület edz egy ilyen pici teremben. Gyakorlatilag ők sem 
meg mi sem nagyon tudunk bővülni, mert már nem férünk el ott többen. Ha lenne erre egy 
megoldási javaslat, mi nagyon szívesen a munkánkat, a pénzünket, egyéb erőforrásainkat is 
ebbe beletennénk. Igazából ez lenne egy nagy előrelépés és egy fejlődési lehetőség. Köszönöm 
szépen.  
 
Murvai Árpád elnök: Mi is köszönjük. Van-e kérdés a bizottság tagjai részéről? Nincs. 
Hozzászólás? Részemről az, hogy gratulálunk a 10 évhez, nyilván építkezni kellett benne, sokat, 
és tényleg jól mondta, hogy a legjobb reklám a gyerek. A gyerek azzal megy haza, hogy jól 
érezte magát, akkor anyuci bevásárlás közben mondja a másik szülőnek stb., és ebből lehet, 
hogy a gyerekállomány növekszik. A másik, ha megenged egy megjegyzést, hogy itt az írásbeli 
beszámolóban olvastam, hogy a TAO pénzekkel megdobott látványsportokkal szemben, 
megmondom őszintén, hogy nem nagyon szeretjük ezt a hasonlítást, mert sem az itt ülők, sem 
az ott ülők, sem a megyei jogú város nem tehet erről, hogy Magyarország sportpolitikájában 
most úgynevezett látványsportágak vitathatatlan előnyt élveznek. Nem tehetünk róla. Azt a 
segítséget, amit meg tudunk adni, azt nyilván megadjuk a jövőben is, ezzel kapcsolatban 
rövidesen döntéseket hozunk. Addig is, és az után is kívánunk jó munkát. Nem akarom 
keseríteni a közérzetét, de mi 2020 elején kinéztünk erre egy épületet, amit aztán állambácsi 
eladott másnak. Nagyon fájt nekünk is, tipikusan ilyen célra szerettük volna, nem mondom, 
hogy melyik, mert akkor még jobban fájna a szíve. Köszönöm szépen. 
 
Rácz Petra: Bocsánat. Annyit akkor hozzátennék, hogy természetesen nem önöknek címeztem 
azt a mondatot. Ez egy tény, tehát egyszerűen annyira nehéz ezeknek a TAO-s sportágaknak 
az árnyékában működni századannyi pénzből, hogy ez egy plusz nehézség, azt gondolom.  
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Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen a szót. Üdvözlök mindenkit. Petra csodálattal 
és elismeréssel nézem a munkátokat, tényleg tudjátok nagyon jól, hogy nagyon fontos nekem 
az utánpótlás, és főleg a küzdősportok, melyek megtanítják a gyerekeket esni. Egy két 
felnőttet sem ártana megtanítani rá, és akkor kevesebb lenne a balesetin. Szóval én azt 
gondolom, hogy mindenképpen hasznos a munkátok, látványos a fejlődés is és azt is örömmel 
látom, hogy a bizottságunknak a támogatása is látszik rajtatok rögtön. Egy javaslatom lenne, 
csak egyeztetnem kell a Vagyonkezelővel. Lehet, hogy lesz egy javaslatom, nézzétek meg, m2 
függvényében mozog, illetve belmagasság gondolom nektek sem kell nagy, hiszen nektek 
nincsen ring, csak a tatami, ugye. A m2-t majd átbeszéljük esetleg, hogy mennyire megfelelő, 
én nagyon szívesen megmutatom neked azt az ingatlant, akkor már csak a financiális részét 
kell a Vagyonkezelővel megbeszélni. Erre tökéletesen alkalmas lenne szerintem. Ez az egyik 
dolog, a másik pedig az eredményekkel kapcsolatban, nagyon szépen fejlődtök folyamatosan. 
Nyilván benne van 10 év munkája, de nagyon szépen lehet látni és hallani, ami nekem öröm, 
hogy hallani az iskolából a szülőkön keresztül, hogy az egyesületet javasolják, hogy oda 
menjenek a gyerekek. Ehhez sok sikert kívánok és további kitartást. 
 
Rácz Petra: Köszönjük szépen.  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Én is köszönöm. 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm. Ha nincs több hozzászólás, akkor felolvasnám a 
határozatunkat vagy hát a tervezetet. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyűlése Oktatási, Sport és Ifjúsági Bizottsága jóváhagyja az Alisca Taekwondo Klub szakmai 
beszámolóját, megköszöni az egyesületnek a végzett kiváló munkát, és a jövőbeni tervekhez 
kívánunk sok sikert. Reméljük, egy újabb eredményes 10 évről számol majd be az itt ülőknek. 
Felhívom önnek is a figyelmét, hogy a jövőre vonatkozóan is keresse a pályázati, szponzorális 
lehetőséget, mert csak így lehet haladni tovább. Köszönöm. Aki ezzel egyetért a bizottság 
tagjai közül, az kézfelemeléssel jelezze.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

20/2023. (III.27.) határozata 
a Alisca Taekwondo Klub működéséről és terveinek bemutatásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati 
rendelet 1. számú melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 1. pont 6. alpontjában 
meghatározott átruházott hatáskörben eljárva 
 

1. jóváhagyja a Alisca Taekwondo Klub szakmai beszámolóját; 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 
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2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó tervek 

megvalósításához sok sikert kíván; 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 

3. felhívja a figyelmét az egyesületnek, hogy a jövőre vonatkozóan is keressen pályázati 

lehetőségeket működésükhöz, illetve rendezvényeik szervezéséhez. 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm, hogy el tetszett jönni. Köszönjük a beszámolót. Úgy látom, 
hogy szabadidősportolóink még mindig nincsenek, menjünk tovább.  
 
4. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Dirtybike Motorsport működéséről és terveinek bemutatásáról  
(21. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Tisztelettel kérem Csépai János elnök urat, ha van szóbeli kiegészítése a 
leadott írásos beszámolóhoz, azt tegye meg, legyen szíves.  
 
Csépai János: Nagyon szépen köszönöm a szót. Kicsit szűkszavú a mi bemutatkozásunk, talán 
azért is, mert fiatalok vagyunk, mint egyesület vagy mint civil szervezet. A legnagyobb 
probléma az az volt, hogy talán nem voltunk erre felkészülve, hogy ilyen hamar ez 
megvalósulhat, főleg én, mert én a versenysportot adtam fel azért, hogy ez az egyesület 
működhessen. Én II. osztályban enduroztam és abbahagytam a tavalyi évben az élsportot, 
mert ugye az már élsportnak számít, nem tömegsportnak, a II. osztály, azért, hogy azt az anyagi 
keretemet, amit esetleg abba tennék bele, hogy ezt az egyesületet tudjam egy picit előre vinni. 
A bíztatást mindig megkaptam a barátaimtól, akik ebben a sportban nagyon lelkesen részt 
vettek a 2000-es évek közepéig. Nagyon szépen köszönöm Faragó Zsoltnak is a bíztatást azért, 
hogy csináljuk, kezdjünk újból egy ilyen irányba a városban. Azt tudni kell, hogy a 
gyerekkoromat nagyon meghatározta az, hogy én figyeltem, a motorsport évkönyveket 
gyűjtöttem otthon, hogy mi hogyan alakult, és én mindig csodáltam azt, hogy Szekszárd ebben 
a 3 sportágban, enduro, motocross illetve a triálban is volt egy időszakban, mindig az első 3-
ban volt. Azt tudni kell, hogy a régi időkben, a 60-as évek második felétől Magyarországon 3 
komoly városnév szerepelt ezekben a sportokban. Szekszárd volt az egyik, Piliscsév a másik, 
ahol a mai napig motocross pálya üzemel, illetve Cserénfa, ami ugye szintén megszűnt. A 
szekszárdi motocross pálya megszűnésével ezek a sportok kihaltak a városunkban, és ezért 
szerettem volna azt, hogy kezdjünk itt újból valamit, és ezért bíztattak azok az emberek, akik 
anno, a 2000-es évek közepéig aktívan részt vettek ebben a sportban, hogy igen, csináljunk 
valamit. Ez egy olyan bíztatást adott nekem, amivel talán úgy gondoltam, hogy újra lehet 
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motocross nagyhatalom Szekszárd, illetve enduro. Én inkább az endurot képviselem, mint a 
motocrosst, viszont egyiktől sem zárkózom el, mert én azt gondolom, hogy ezek 
testvérsportok, az egyik nincs a másik nélkül. Amit én szeretnék képviselni és egy kicsit 
másképp, mert én azt látom, hogy ezek a sportok egyik oldalon látványsportok, a másik 
oldalon meg azt látom, hogy ez a technikai sportnak az öröme, amit a gyerekek is, illetve a 
fiatalok kaptak ettől a sporttól, ezt elvették. Pénzzel vették el, mert lassan már csak olyan 
gyerek kerülhet be, mindegy, hogy van-e tudása vagy nincs tudása vagy hogy van-e 
rátermettsége vagy nincs, akiknek a szülei olyan helyen dolgoznak, vagy esetleg olyan anyagi 
tőkével rendelkeznek, ők kerülnek be. Én azt látom, hogy Magyarországon sincs sok név, aki 
kiemelkedően teljesít a sportokban. Talán az utóbbi években, akit nagyon ki lehet emelni 
Magyarországon, az Zsigovics Norbert barátom. Ő azért a vb-n illetve az eb-n nagyon jól teljesít 
fiatal kora létére, de nagyon nem tudunk olyan sportolót mondani, akit így az ország kinevelt. 
Megmondom őszintén, azért is gondoltam erre, mert nekem túl későn jött ez a sport, túl későn 
kezdtem el sportolni. Nem volt szakmai segítség, illetve nem volt az a segítség, amivel én ezt 
el tudtam volna kezdeni. A kisfiam pont 2,5 éves, és azt látom, hogy érdekli ez a sport. 
Születése óta minden versenyemen ott volt, amikor én aktívan versenyeztem, és az ő 
korosztályával szeretnénk indulni, mikor már ők motorozni kezdenek és olyan szinten 
szeretnénk, hogy nem mindjárt túl nagyra törően gondoltunk arra, hogy licences versenyzők 
mindjárt az élsportnak az utánpótlását neveljük, hanem azt szerettem volna elérni, hogy ezek 
a kissrácok, akik 3 évesen felülhetnek először motorkerékpárra, teljes magabiztossággal jól 
érezzék magukat a motoron és az élsportba 5 évesen bekerülve nekik egy olyan alaptudásuk 
legyen, amit egy jó szakmai edző fejleszteni tud, mert nagyon sok gyereknél az a baj, hogy nem 
tudja fejleszteni a szakmai edző ezt a tudást, mert nincs megalapozva neki ez a tudás. Ebből 
indult az, hogy csináljunk valamit itt Szekszárdon, meg abból, hogy tényleg milyen nagy neve 
volt Szekszárdnak a 2000-es évek közepéig. Talán, nem emlékszem a dátumra, 2008, talán 
akkor lett vége ennek a történelemnek, ha jól emlékszem, és a mai napig, mikor elmegyek egy 
versenyre és megkérdezik, hogy honnan jöttem, és mondom, hogy Tolna megyéből, és 
megkérdezik, hogy honnan, akkor mindenki azt kérdezi meg, hogy a „májer” az még megvan? 
A szekszárdi nagy ugró lefelére, mert az országban minden cross-os, enduros csak erre 
kíváncsi, hogy a „májer” megvan még? Szóval ez innen, ezekből a bíztatásokból jött az ötlet, 
hogy akkor kezdjük újból ezt az egész történelmet, próbáljuk meg fejleszteni a városunkban.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen. Kérdés van-e a bizottság tagjai részéről? 
 
Móra Viktória bizottsági tag: Üdvözlöm. Milyen területre tervezik a pályát, vagy van-e ezzel 
kapcsolatban valami terv, elképzelés? 
 
Csépai János: Igen, volt több ötlet. Futottunk már több kört, voltunk benn a Földhivatalban 
stb. Volt egy saját területünk, ami a feleségem nevén van, oda is gondolkodtunk, a tolnai 
összekötő út a régi 6-os, ami van az M9 körforgó és a tolnai első elágazás között. Ott most az 
Eon épített. A mienk a mezőgazdasági telephely mellett az első, a kerítés után az az első, annak 
egy X része, mert az egy osztatlan közös, csak mivel a másik felét nem tudtuk megvásárolni, 
mert az, aki a tulajdonos, az nem szeretné eladni, így egy kicsit ott sakk mattba futottunk. Túl 
pici a terület, de ha másképp nem megy, én most elindítottam a procedúrát a kimérésre. 
Valószínű, hogy egy super enduro pályának elég lesz és valószínű, hogy ott fogjuk 
megvalósítani, illetve egy edzőpályának, ahol a kisgyerekekkel foglalkozni tudunk, mivel egy 
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kisgyereknek nem szükséges elsőre egy motocross pálya. Neki fordulni kell megtanulni, 
fékezni, biztonságosan megállni és elindulni. Emellett még mindig tervünk az, hogy 
Szekszárdon újból motocross pálya legyen. Én megmondom az őszinte igazságot, hogy a 
Szekszárd után a következő, ami nagyon-nagyon fájdalmas volt nekem, az a Paks, mert ugye 
azt lehet mondani, hogy a Szekszárd után itt Tolna megyében Paks volt az a következő pálya, 
aki egy olyan pályával bírt, ami tényleg jó volt. Én nagyon sokat jártam Paksra is, és onnan jött, 
hogy igen, jó volt, nagyon szerettem, viszont tényleg azt kellene csinálni, hogy itt, újra a 
városunkban otthont adni ennek az egésznek. Meg amit említettem, hogy akár hány helyre 
elmentem versenyezni, mindenhol, minden régi versenyző, aki annak idején versenyzett itt 
Szekszárdon, mindenki azt kérdezi, hogy a nagy domb megvan-e még? Szóval ez éltet engem 
ebben az egész dologban.  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Annyit szeretnék kérdezni, bár én tudom, de talán a bizottság 
többi tagja nem tudja, hogy ezeket az edzéseket milyen körzetben, és magát az oktatást, a 
gyakorlást hol tudjátok megoldani legközelebb? Minőségben a legközelebb, inkább azt 
kérdezem. 
 
Csépai János: Amit tudni kell, mikor én újra elkezdtem motorozni, 2019. év végén ültem vissza 
motorra 10 év kihagyás után, akkor én mindjárt a Sherco Magyarország csapatához 
csatlakoztam. Vásároltunk akkor egy új motorkerékpárt és elkezdtük a felkészülést. 
Bonyhádon születtem, de Závodon laktam. Závodon, illetve Tolnán a régi motocross pályát 1 
évig én üzemeltettem, a Zsigovics Norberttel közösen csináltuk az edzéseket, vagyis ő tartotta 
az edzést, én szerveztem. Általában 6-8 fővel tudtuk lebonyolítani, és azt gondolom, hogy 
talán, ahogy említettem is, hogy ezekben a sportágakban talán a legjobb Magyarországon, 
most ő van a csúcson. Az ő edzései, én azt gondolom, Európában is egy magas szintet ütöttek 
meg és én ezt szeretném folytatni, hogy majd a gyerekek, amint mi újra el tudjuk kezdeni az 
idei évben az edzéseket, az alapedzéseket szeretném, ha mi tartanánk, licences versenyzők, a 
technikális tudást Norbert adja át nekik. Ebben a formában szeretnénk tovább folytatni a 
jövőben. A terület, amiről beszéltünk, az egy nagyon jó kérdés. Ez most egy nagyon sarkalatos 
pontja annak, hogy hol és miként fognak lezajlani az edzések. 
 
Murvai Árpád elnök: Nekem tetszett a szubjektivitása, megmondom őszintén. Ilyen 
hozzáállással lehet megkezdeni és vinni valamit, ez maradjon meg sokáig. Ez az én kihallásom 
a beszámoló szóbeli részéről. Egy kicsit ledöbbentem, amikor azt mondta, hogy 5 éves 
gyerekek profi sportolóknak számítanak. Ehhez szerintem nagyon sok minden kell, és az lenne 
a hozadéka a város számára többek között az Önök működésének, hogy a felnövekvő fiatalok 
nem azt élveznék a különböző cm3-rel ellátott motorjaikban, hogy melyik szól hangosabban, 
hanem azt célszerűen és biztonsággal tudnák kezelni, és használni, hogy ha kell közúton is vagy 
versenyen. Én azt kívánom, hogy régi fényét hozzák vissza ennek a sportágnak. Nem olcsó ez 
a sportág, azt el tudom képzelni. Remélem, hogy ehhez majd mi is tudunk a magunk módján 
hozzájárulni.  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen a szót. Hozzászólásom lenne, mert a kérdés 
szakaszt lezártuk. Nem árulok el titkot, és nem szeretném ezt a sportágat szó nélkül hagyni 
csak úgy. Valóban azt gondolom, hogy 2008-ig ez egy messze híres pálya volt, amit a János is 
említett. Ő a sport szakkifejezéseit használta, ez annyit jelent a laikusoknak, hogy ezek az 
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ugratók, ezek a földrajzi helyzetünk miatt különösebb gépmunka nélkül tökéletes pályát 
tudtak csinálni, hiszen egy jó dombvidéken volt, aztán a későbbiekben belakták ott 
Szőlőhegyet, tehát esélytelen a dolog. Jegyző úrral még futottunk egy kört és kerestünk 
területet, hogy majd ő is néz, lehet, hogy már nem lesz lehetősége, úgyhogy majd újra megyek 
a Városüzemeltetéshez és próbálok segíteni nekik. Tulajdonképpen egy pálya az alap ahhoz, 
hogy a sport turisztikai része visszatérjen ide, tehát ha lehetőséget kapnak, ezt általában 
megoldják. Sötétvölgy, onnan kilőnek minket. Vannak olyan szabályok, amikhez köthető, hogy 
légvonalban 200 méternél vagy 400 méternél nem lehet közelebb lakóépület, tehát azért elég 
nehéz dolgok. Jó kihasználatlan területet kellene keresni, van egy két ötletem, amit találtunk 
az önkormányzati, illetve állami tulajdonban, de ez nem egyszerű folyamat, és nem egy gyors. 
Vélhetően idén ezt már nem tudnánk megvalósítani, hiszen ezek a földmunkák is időjáráshoz 
vannak kötve, mikor megcsinálnak egy ilyen pályát, akkor általában abban az évben nagyon 
nem lehet még használni. Ettől függetlenül, ami nekem nagyon tetszik, és a beszámolón kívül 
is Jánost azért bátorítottam és próbáltam arra terelni, hogy tartson ki. Tudom, hogy nehéz 
talaj ez így, visszaállítani ezt a sportágat egy ilyen népszerűségi szintre, mint amin Szekszárd 
és Tolna megye volt. A gyerekeket megtanítják motorozni, és nem a városban fognak 
randalírozni. Ahogy elnök úr is megragadta azt az 5 éves kort, onnan versenysporttal tudnak 
velük foglalkozni, de előtte föl tudnak ülni és úgy meg tudnak barátkozni a gázzal, fékkel. 
Ahogy János is említette, a kicsikhez nem elsősorban crosspályára van szükség, hanem arra, 
hogy tudjanak kanyarodni, fékezni, és időben el tudják sajátítani a motorkerékpárnak a 
kezelését, és akkor azt gondolom, hogy 13 évesen, hivatalosan 14 éves, vagy előbb, mikor 
felülnek egy robogóra, akkor nem egyből leszakadt végtagokat szedegetnek össze a mentők. 
Vélhetően ez, hogy ha lesz bennük kitartás és lehetőségük, akkor ez egy kicsit javít majd a 
városi közlekedésen is. A nagyobb korosztály, a kamasz korosztály meg kitombolhatja magát 
ott kint a pályán, és nem a városban fog egykerekezni meg randalírozni, bár biztos lesznek 
kivételek, akik ennek ellenére teszik. Én kitartást kívánok Jánosnak ehhez, és sok sikert a 
további oktatáshoz. Reméljük, hogy nagyobb szintre tudja emelni az oktatási részét. 
Köszönöm szépen.  
 
Csépai János: Ha annyit megjegyezhetnék, visszatérve arra, amit Zsolt is mondott, hogy a 
városban való randalírozás. 2 hete vagy 1 hete talán, történt az a baleset az elkerülő úton. Én 
azt gondolom, hogy nagyon sok fiatalnál, a srác 22-23 éves volt, már volt nagymotor 
jogosítványa, de nagyon sokan vannak azok, és látom, mivel, hogy tanítok az Adyban, 
szakközépiskolában, autószerelőket, motorkerékpárszerelőket és karosszériásokat. Autós 
vonalról érkeztem, édesapám autószerelő mester, és én is gépészeti szakközépben tanultam, 
és utána autós szakmám lett, illetve érettségiztem, szakoktatóit csináltam, mestervizsgáztam. 
2018 óta oktatok, vannak saját tanulóim, éves szinten 6-7 tanulóm van a saját műhelyemben 
is. Látom azt a fiataloknál, hogy tényleg az a legnagyobb probléma, hogy ők nincsennek erre 
felkészülve, hogy egy motorral mit lehet és mit szabad csinálni. Azt gondolom, hogy aki 5 
évesen, vagy 4 évesen, vagy esetleg 2,5-3 évesen egy technikát kap maga alá, aminek már 
ugye van szaga, hangja, jön, megy, közlekedik, annak nem félelemérzete lesz, hanem tartása 
lesz. Ha fél, akkor már rossz, de egy tartás kell. Ahogy az öreg Németh Kornél is megfogalmazta 
ezt, a motorsport az nevel. Azért is más, hogy ha huszonévesen megszerzi a nagymotor 
jogosítványát, akkor másként fog egy nagymotoron élni, motorozni, hogy ha előtte sportolt. 
Például az enduro, amit mi képviselünk, enduro szakágban csak úgy lehet indulni, ha valakinek 
az adott kategóriából jogosítványa van, a motornak rendszáma van, közúti forgalomra 
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alkalmas. Tavalyi évben megrendezték Zalaegerszegen az enduro világbajnokságot, ott 
például a város közepéről volt a start. A vb-sek a város közepéről indultak és benne volt a 
versenyzői utasításban, hogy a városon a KRESZ szabályokat betartva kell végigmenni időre. 
Szóval én azt gondolom, hogy ez a sport tényleg nevel ilyen szempontból. Köszönöm.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen. Ha nincs más hozzászólás, akkor a bizottság tagjai 
számára felolvasnám a határozati javaslatot. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Oktatási, Sport és Ifjúsági Bizottsága jóváhagyja a Dirtybike Motorsport szakmai beszámolóját, 
mint egyesületét, megköszöni az eddig végzett munkát és tényleg kívánunk a jövőre 
vonatkozóan sok sikert, kitartást. Felhívjuk a figyelmét az elnök úrnak, hogy keresse a 
lehetőséget annak, hogy minél több vállalkozót, szülőt, magyarul szponzort bevonjon a céljai 
megvalósításába, illetve a pályázati lehetőségeket próbálja megtalálni. Köszönjük szépen a 
jelenlétet és a beszámolót. Aki ezzel egyetért, az kérem, kézfelemeléssel jelezze.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

21/2023. (III.27.) határozata 
Dirtybike Motorsport működéséről és terveinek bemutatásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 

Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati 

rendelet 1. számú melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 1. pont 6. alpontjában 

meghatározott átruházott hatáskörben eljárva 

 

1. jóváhagyja a Dirtybike Motorsport szakmai beszámolóját; 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 

2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó tervek 

megvalósításához sok sikert kíván; 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 

3. felhívja a figyelmét az egyesületnek, hogy a jövőre vonatkozóan is keressen pályázati 

lehetőségeket működésükhöz, illetve rendezvényeik szervezéséhez. 

 

Határidő: 2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 
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5. napirendi pont: 
Javaslat a Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft. kérelmének elbírálására- 
Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(45. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: Szőke Gergő ügyvezető igazgató 
 
Murvai Árpád elnök: Köszöntöm az ügyvezető elnök urat! Kérdezem, hogy a beadott írásbeli 
anyag mellé van-e szóbeli kiegészítése?  
 
Szőke Gergő: Tisztelt bizottság, tisztelt elnök úr! Igen, élnék a lehetőséggel, hogy csak pár 
szóban, röviden a leírtakat szóban is megerősítsem. Szerintem mindenki tudja, főleg az 
asztalnál ülők, hogy a Szekszárdi Sportközpontnak van egy feladatellátási szerződése az 
önkormányzattal, és ez a feladatellátási szerződés alapján működik és látja el feladatait. Ebben 
a feladatellátási szerződésben rögzítve van, hogy ehhez az önkormányzat a működési forrást 
biztosítja. Tavaly negyedévente a közgyűlés elfogadta a pénzügyi beszámolókat. Már a 3. 
negyedévnél látszódott, hangsúlyosan az energiaválság következtében, hogy a működésünk 
erőteljesen forráshiányossá vált. Nyilván ennek a legfőbb oka, hogy a Szekszárdi Sportközpont 
olyan létesítményeket üzemeltet, melyeknek nagy az energiaigénye, akár csak az 
élményfürdőt, uszodát, sportcsarnokot, sporttelepen lévő öltözőket említem. Ehhez 
készítettem egy kis kimutatást, hogy az elmúlt 6 évben hogyan alakultak a fogyasztási 
adataink, illetve az energiaköltségeink. A kimutatásból látszódik, hogy a tavalyi, önkormányzat 
közgyűlése által elfogadott, illetve javasolt intézkedések hatására fogyasztásunk csökkent, 
ennek ellenére az energiadíjak a többszörösére nőttek, így a kiadásaink viszont nőttek. Azt is 
hozzátenném, hogy a feladatellátáshoz hozzárendelt működési összeg, ami 240 millió forint 
most már 2017 óta változatlan. Ugyanebből az összegből kéne a létesítménykarbantartásokat, 
üzemeltetést, energiadíjakat vállalni, amit 6 évvel ezelőtt, és ha az 1. diagramot, táblázatot 
megnézzük, akkor látszik, hogy duplájára emelkedtek az energia jellegű kiadásaink, ami 70 
millióról 140 millióra nőtt. Ennek egy részét nyilván igyekezett a társaság kigazdálkodni, akár 
bérleti díjak növelésével vagy árak növelésével. Azt is tudni kell, hogy a Szekszárdi 
Sportközpont egy nonprofit közhasznú társaság, szolgáltatás jellege kapcsán igyekszik mindig 
úgy működni, hogy minél több embert el tudjon látni, minél szélesebb körben a városban 
biztosítsa a sportolási, illetve fürdőzési lehetőséget. Így egy részét nyilván át lehet terhelni a 
vendégekre, de az ilyen jellegű drágulást már nem. Csatoltam a kimutatásokat is, hogy 
tavalyról mennyi elmaradásunk van, ami közüzemi jellegű. Itt a finanszírozók egy ideig még 
állják a sarat, de aztán utána, ha esetleg egy csődeljárást indít akár az MVM, akár az E.R.Ö.V., 
bár az E.R.Ö.V.-nél most nem nagyon kaptunk felszólítást, de az MVM-nél folyamatosak a 
tárgyalások. Részletfizetési igényeink voltak, illetve igyekeztünk mindig a rendelkezésünkre 
álló forrást egyből az MVM felé továbbutalni. Az elmúlt hónapokban annyira korlátozódott a 
gazdasági működésünk, hogy béreket és közüzemi díjakat fizetünk, és azért egy ekkora 
területen, ennyi létesítménynél lenne másra is igény, úgyhogy az előterjesztésem első fele és 
a pénzügyi forrásigény erre vonatkozik, a második fele, hogy ha már itt vagyok, akkor egy 
távlati előre gondolkozás. Most jelen pillanatban az a forrásigény nem akut, viszont lassan el 
kéne kezdeni a felkészülést ahhoz, hogy az élményfürdőt június elején meg tudjuk nyitni. 
Ehhez csatoltam egy költségtervet. Ami itt is jelentős, hogy ha megnézzük mondjuk 2017-18-
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as áramdíjat, ami bruttó 27 forint volt, az most januárban 200 forint volt, vagy lehet, hogy még 
afölött is. Mindenki tudja, hogy az élményfürdő működése, üzemelése legfőképp áram alapú, 
úgyhogy ami akkor 3-4 millió forint volt egy hónapban, az idén akár 25-30 millió forint is lehet. 
Ha a közgyűlés talál erre forrást, illetve, ha lehet forrást megjelölni, bár ez nem az én 
hatásköröm, akkor azt is megjelöltem, hogy tudomásom szerint a Gazdasági Bizottság az első 
negyedéves átlagáron leütötte a kilowattórának a díját, és az így felszabaduló forrásból, hogy 
ha a Sportközpont kapna támogatást, akkor a működésünk sokkal egyszerűbb lenne. 
Köszönöm szépen.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm. Van-e kérdés a bizottság tagjai részéről? Nem látok kérdést. 
Hozzászólás szakaszban vagyunk. Van-e valakinek hozzászólása? 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen a szót. Kérdezhettem volna, de azt gondolom, 
hogy már egy jó ideje jeleztem én, korábbi felügyelőbizottsági elnökként is jeleztem, hogy nem 
jó az az irány, nem jó az a gondolkodás, nincs meg a szakértelem ahhoz, hogy a sportcsarnokot 
jól működtessed. Én azt gondolom, hogy akkor is jeleztem, hogy a csőd felé megy a 
sportcsarnok, és energiaszükséglet vagy energia áremeléstől függetlenül. Ezt a 240 milliót úgy 
kaptad meg, hogy a fürdő nem működik, tehát még nincs, hiszen tudod jól, hogy 
energiatakarékossági szempontból nem lett lekötve a strand üzemeltetéshez az energia. Én 
azt gondolom, hogy őszintén megmondom, egyszerűen fogalmazva feneketlen kútnak nézed 
a sportcsarnok költségvetését és a lyukakat az önkormányzat tömködje be. Folyamatos pénz 
szűkében vagy, folyamatosan problémák vannak, ugyanakkor bemegyek a sportcsarnokba, 
ahol egy KSC komoly meccseket vív, és büdös patkány szag van, szennyvíz szag van, nincs fűtés, 
egérszart szednek össze, elégedetlenek a bérlők is, ugyanakkor nyilván nem nagyon tudnak 
fizetni ők sem. Én azt gondolom, ez megint olyasmi lesz, hogy csak adjunk valamire pénzt, de 
újabb szakosztályokkal álltál elő szerintem. Néztem, hogy hány alkalmazott dolgozik, hány 
felől kaphatnak fizetést, mire és ettől függetlenül nem látnám, hogy előrébb menne a te 
vezetésed alatt a sportcsarnok, tehát én ezzel kapcsolatban tennék javaslatot, hogy ezt azért 
fontoljuk meg és hozzuk határozatba valahogy, ez így ne menjen tovább, mert tényleg csődbe 
fog menni a sportcsarnok. Köszönöm szépen.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm. Más hozzászólás? Nekem lenne észrevételem. A 
legnehezebb, illetve a legkritikusabb beszámoló van előttünk, mert mindenki tudja, hogy 
minden önkormányzat által tulajdonolt, vagy önkormányzathoz valamilyen módon csatlakozó 
vállalatunk nehéz helyzetben van, nagyon sok az energiával kapcsolatos probléma, de ilyen 
számokkal egyiknél sem találkozunk és nagyon szomorú, hogy ezt itt meg kell beszélnünk. 
Valóban ketté kell választani szerintem is a fürdő problémáját meg a sportcsarnok 
problémáját. Mind a kettőre kértél újabb anyagi támogatást, mert nem látsz mást kiutat. Ezzel 
együtt én is úgy gondolom, hogy ennek az önkormányzatnak most nincs erre költségvetési 
kerete, ez nem fog menni, ez tényleg egy csőd lehet, ahogy te is mondhat, hogy bármikor 
felszámolási eljárás elé nézhetünk. É nagyon szomorú vagyok, hogy pont a sport 
szempontjából kerülünk ilyen helyzetbe. Én köszönöm a beszámolót, de ez nagyon szomorú, 
nehéz. Van-e más vélemény, hozzászólás? 
 
Szőke Gergő: Azért jól esett volna, ha kapok konkrétumot is. Nyilván van köztünk, volt köztünk 
nézeteltérés, hogy ha csak azt nézzük, hogy felügyelőbizottságnak korábban kik voltak a tagjai 
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és most kik. Tehát nyilván itt vannak személyes ellentétek, de ahogy én is éltem konkrét 
információkkal, konkrét adatokkal, úgy vártam volna válaszban is konkrét információt akár itt 
az új szakosztályok kapcsán, annak a működés kapcsán, gazdasági oldalról, fizetések kapcsán, 
tehát itt nyilván egy nyílt füzet a Sportközpontnak a gazdasági működése, illetve lehet, hogy 
más intézmények kapcsán nincsenek ekkora számok, hiszen más intézményekben nincs 
ekkora fogyasztás. Ahol egy épületet üzemeltetek, ott nyilván nem lesz akkora fogyasztásom, 
mint ahol 8 vagy 10 épületet üzemeltetek. Még egyszer, nyomatékosan jelezném, hogy 2017-
ben ugyanezt a forrást kapta működésre a Sportközpont, mint 2023-ban. Én azt gondolom, 
még így is a tavalyi évhez képest, hogy 70 millióval több volt a közüzemi kiadásunk, ennek 
ellenére ez a 36 milliós elmaradás, ennek akkor a másik felét, azt a 34-et a korábbi évekhez 
képest kigazdálkodtuk valahogy. Minden megközelítés kérdése, személyes dolgokat most nem 
vitatnék, mert nyilván én is tudnék kritizálni különböző működést meg különböző 
tevékenységet, én ezt nem teszem. Köszönöm a bizottságnak a véleményét.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönjük szépen. Nem élezném ki személyi ellentétekről a dolgot 
Gergő. Van-e valakinek hozzászólása?  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen. Konkrétan azt gondolom, hogy konkrétan 
jeleztem, mikor FB elnökként utoljára többször figyelmeztettünk, hogy nem jó irányba haladsz, 
hogy konkrétan csődbe fogod vinni a sportcsarnokot. Konkrétan azt nyilatkoztad mindenféle 
TolnaTájnál, mindenhol, hogy tök jó évet zártunk. Tehát mindig a tök jó évet zárunk, tök jó a 
forgalom, aztán a végeredmény csőd. Azért van egy-két nyilatkozatod, hogy jó évet zártunk, 
meg hogy pluszos, aztán a végén mindig a mínusz. Nem értem, hogy ezen konkrétan mit kéne 
még konkretizálni, de úgy nagyjából ez lenne a válaszom.  
 
Szőke Gergő: Erre még röviden reagálnék. Amikor ez elhangzott, 2021. volt. 2022-ben a 
közgyűlés is elfogadta a negyedéves pénzügyi beszámolókat. Azokban ezek az adatok 
megtalálhatóak voltak már akkor is. Nyilván voltam már itt a fürdő kapcsán, és a fürdő 
beszámoló kapcsán tavaly is, akkor is megvitattuk ezt, én akkor sem állítottam azt. Azt 
állítottam, hogy egy nagyon jó évet zártunk és nagyon sok látogató volt, de nyilván az, hogy 
duplázódott vagy háromszorozódott az áramszámla, 5 millióról 15 millióra, 15 millióról 30 
millióra. Arra várnék egy tanácsot akkor, hogy azt hogyan lehet kigazdálkodni. Nyilván egy 15 
vagy 16.000 forintos belépődíjjal elő lehet állni, de nem hiszem, hogy az a megoldás. Ha van 
konkrét javaslat erre is, akkor azt megfogadom. Köszönöm szépen.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen. Ez a bizottság nem azért van, hogy konkrét javaslatot 
tegyen arra, hogy hogyan kell a nonprofit sportközpont vezetését elvégezni vagy a fürdőt, 
hogy lehet jobb helyzetbe hozni. Mi most meghallgattunk, és köszönjük a beszámolót, de arra 
azért emlékeztetnélek én is Gergő, hogy a te beszámolóid a legnehezebben ennél a 
bizottságnál mentek át. Úgy érzem, hogy ezt mindenképpen érzékelned kell, hogy az Oktatási, 
Sport és Ifjúsági Bizottságunk mindig kritikus volt és mindig itt volt a legnehezebb átvinni egy 
beszámolót. Van-e még valakinek hozzászólása? Nincs. A következő javaslatot tenném a 
bizottságunknak. Az Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság meghallgatta a Sportközpont 
ügyvezető igazgatójának a beszámolóját és az önkormányzat közgyűlésének a következőt 
javasolja. A kérelmet megtárgyaltuk, ugyanakkor a jelenlegi helyzetre tekintettel a társaság 
támogatási kérelmét elutasítja. Kiegészítés a javaslathoz. Jelen pillanatban az látszik 
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megoldásnak, hogy ha az ügyvezető igazgatót visszahívja a közgyűlés. Köszönöm szépen. 
Kérem, aki a határozati javaslattal egyetért, az kézfelemeléssel jelezze. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 3 igen szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

22/2023. (III.27.) határozata 
a Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft. támogatási kérelméről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága 
 

1. a Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft. kérelmét megtárgyalta, 
ugyanakkor a jelenlegi anyagi helyzetre tekintettel a társaság támogatási kérelmét 
elutasítja. 

 
Határidő:      2023. március 30. 
Felelős:         Ács Rezső polgármester   

 
2. a kialakult helyzet megoldására a Szekszárdi Sportközpont ügyvezető igazgatójának 

visszahívását javasolja. 
 
Határidő:       2023. március 27. 
Felelős:    Ács Rezső polgármester 

 
6. napirendi pont:  
A Szekszárdi 1. számú Óvoda Kindergarten vezetői és intézményi tanfelügyeleti ellenőrzése  
(22.számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Dr. Horváth Annamária köznevelési referens 
 
Murvai Árpád elnök: Tisztelettel köszöntöm Sebestyén Györgyi intézményvezető óvónőt, és 
köszönjük a türelmét, hogy itt most már mindenki elfogyott. Megkaptuk az írásbeli 
beszámolót, amit köszönünk, és tisztelettel kérdezem, hogy van-e hozzáfűzni valója szóban? 
Illés Tamás képviselő úr távozik. Viszont látásra.  
 
Sebestyén Györgyi: Először is az intézmény dolgozói és a magam nevében is szeretnék 
köszönetet mondani a bizottságnak és az osztály dolgozóinak, munkatársainak a lehetőségért, 
hogy most itt lehetek és hogy az intézményünk szakmai ellenőrzésének az eredményei 
tulajdonképpen a bizottság kezébe is kerülhettek. Néhány gondolatot csak tényleg röviden. A 
pedagógiai szakmai ellenőrzés vagy röviden tanfelügyeleti ellenőrzés tulajdonképpen 
tömören az intézmény erősségeinek a feltárása, illetve a fejlesztendő területek útjának a 
kijelölése. Mi abban az idézőjelben szerencsés helyzetben vagyunk, jó esetben ezt az utat az 
intézmény magának jelöli ki, és ez ilyenkor lehetséges, amikor ugye a megfelelő terület az, ami 
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a központi elvárásoknak megfelel. Amikor pedig ezek a kiemelkedő területek arányaiban 
túlnyomó többségében ezek szerepelnek, akkor a bizottság tagjainak megerősítésével az 
intézmény jelöli ki magának ezt az utat. Nálunk Baranya megyei, Somogy megyei bizottsági 
tagok voltak, tehát teljesen független szakemberek, akik a tanfelügyeleti ellenőrzést végezték. 
Tehát elfogulatlanok az intézményünk iránt. Tulajdonképpen 5 évet ölel fel egy ilyen 
tanfelügyeleti ellenőrzés, ami csak annyiban igaz, hogy a dokumentumokat, amit áttekintenek, 
az 5 évre visszamenőleg terjed, de ez egy hosszú folyamat. Én most már 14. éve dolgozom 
vezetőként ebben az intézményben, és azért elmondhatom, hogy ez az építkezés, és hogy ide, 
erre az eredményre és erre a szintre eljussunk, azért ez egy hosszú folyamat eredménye és 
sok munka. A tanfelügyeleti ellenőrzés ez a végeredmény is egy összetett, komplex feladat 
tulajdonképpen, egy komplex ellenőrzés, mert kezdődik a pedagógusokkal, az 
intézményvezető és végül az intézményi tanfelügyelet, amit megelőz szintén egy 5 évre 
kiterjedő önértékelés, és ugyanígy ezek a szintek, hogy pedagógus, vezető és az intézménynek 
az önértékelése, mint ahogy említettem is, mi ebben a szerencsés helyzetben lehetünk, hogy 
a mi intézményi önértékelésünket fogadták el, tehát azokat a fejlesztési célokat, amiket mi 
megjelöltünk magunknak, ezt fogadta el a bizottság. Nyilván ez azzal magyarázható, hogy 
minden területen megfelelőnek, illetve nagyon sok kimagasló területet találtak nálunk, amire 
nagyon-nagyon büszkék vagyunk. A helyszíni ellenőrzésről szeretnék annyit elmondani, 
tulajdonképpen ez időintervallumban több, mint fél nap, míg a tanfelügyelők az intézményben 
tartózkodnak és itt a szülői közösséget is beszervezik, megmozgatják és a pedagógusok is, 
tehát akár a vezető, akár az intézményi ellenőrzés során tehát bevonódnak a szülők és a 
pedagógusok is. Kiemelt pozitívumként könyvelték el a több megyéből érkező bizottsági tagok 
és az elnök is a szülők együttműködését, illetve a szülőknek a megfelelő tájékozottságát, és 
ezt kiemelték nálunk, hogy ők az ország több területén megfordulnak, és hogy ilyet még nem 
tapasztaltak. 211 fő azt hiszem a gyermeklétszám a mi intézményünkben, és több, mint 30 
gyermek szülője jelent meg ezen a tanfelügyeleti ellenőrzésen és ezen az interjún. Ugye ez a 
bizottsági tagoknak egy óriási visszajelzés, hogy ha a szülőknek teszik fel az indikátorokhoz 
kötődő kérdéseket, és a szülők is megerősítik azt, amit a vezető, illetve a szakmai közösség 
megállapít. A szülök tájékozottságán és a partnerközpontúságon kívül még kiemelték a 
pedagógusoknak a csapatban való gondolkodását, a csapatszellemet és a nagyon magas szintű 
szakmai felkészültségét. Itt még szeretném kiemelni azt is, hogy mi egy nagyon fiatal, 
idézőjelben fiatal nevelőtestület vagyunk, tehát sok a fiatal nálunk. Arányaiban több a fiatal, 
mint az idősebb pedagógus és úgy gondolom, hogy ez is jelzésértékű. A mentorrendszerünk 
illetve a gyakornokok, a fiataljainknak a nagyon aprólékos, részletekbe menő szakmai 
felkészítése is úgy gondolom, hogy eredményes, hiszen a fiataljainknak is az eredményes 
munkáját dicséri ez az ellenőrzés. Kiemelték még a pedagógiai programunkat, ami szerint 
dolgozunk, és ez az írott anyagra is értendő. Az átláthatósága és a színvonalas munka, melyet 
takar ez a pedagógiai program és ezt is kiemelték országos szinten is, hogy egy nagyon jó 
segédeszköze a dolgozóknak, amire úgy gondolom, hogy méltán lehetünk büszkék, mert ez 
alapján dolgozunk, és ez is a pedagógusoknak a szakmai munkáját segíti. Én ennyit szerettem 
volna és tényleg köszönöm, hogy erre most lehetőséget kaptam és kaptunk itt. Ez jó érzés, 
hogy a bizottságot is ez érdekli, hogy milyen munka folyik a mi intézményünkben. Köszönöm. 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen a szóbeli kiegészítést. Kérdezem a bizottság tagjait, 
hogy az írott vagy a szóban elhangzott anyaghoz van-e valakinek kérdése.  
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Mácsik Henrietta bizottsági tag: Elnézést, még az előző napirendi pont hatása alatt vagyok, 
de igyekszem összeszedett lenni, mert azért ez egy nehéz napirend volt. Átnéztem ezeket az 
értékeléseket, egy nagyon komplex, átfogó értékelés valóban, és örülök, hogy ez elém került 
és megtekinthetővé vált és nagyon várom esetleg a többi intézményt is, hogy ha sorra kerül 
ebben a tekintetben. Amiket kiemeltem volna, azokat most itt elöljáróban vagy szóbeli 
kiegészítésként ön is elmondott mindenki számára, az erősségeket. Nagyon örülök ennek a 
sok kiváló minősítésnek. Talán elmondhatom, hogy a pedagógiai folyamatokra 
tulajdonképpen mindenhol kiváló értékelést kaptak, úgyhogy ez nagyon örvendetes. Ne 
feledkezzünk meg az intézményvezetőnek is az értékeléséről, mert, hogy itt a stratégiai 
vezetésről, az operatív irányításról mind elismeréssel szól ez az értékelés, és ami nekem külön 
tetszik, hogy a jó szervezeti kultúrát is dicséri. Ez számomra nagyon fontos. Amit szeretnék 
mondani, ugye talált egy-egy fejlesztendő területet, akadt itt is, ott is, de ezek azt gondolom, 
hogy mind előremutatóak és nem hiányosságként értékelendők. Ami nekem érdekes, talán én 
voltam az a tavalyi évben, aki méltatta itt a beszámoló kapcsán a fenntartható fejlődést, mint 
a pedagógiai program részeként, ha jól emlékszem, benne volt. Ezzel kapcsolatban most talán 
az év végéig jelölték meg célnak, hogy egy átfogó tervezést, egy egységest, ha jól értelmeztem, 
dolgoznak ki, amit én kíváncsian fogok várni, ha ez év végéig megtörténik. Ezzel kapcsolatban 
csak ezt szerettem volna, hogy ennek nagyon fogok örülni és szívesen fogom olvasni. Két 
kérdésem lenne és ezek tényleg csak részletkérdések. Ha már itt van, megkérdezném, hogy 
például most meg fog történni itt a pedagógiai munkát segítőknek az elégedettségi mérésének 
a kidolgozása. Ki készíti el ezt Önöknél? Ez lenne az első kérdésem. Ez csak egy gyakorlati, de 
nagyon kíváncsi vagyok. Ön készíti el a kollégáival együtt? Hogyan működik ez? Köszönöm. 
 
Sebestyén Györgyi: Először is a fenntartható fejlődés kiépítésére szeretnék reagálni. Ez nem 
egy egyéves, tehát nem egy év végi, hanem ez egy folyamat. Mivel ugye 5 évenként kerül sor, 
mindig 5 évenként, és ezt tartják is, mert volt már, és ez 5 évre rá a következő, tehát ez egy 5 
éves feladatunk, de dolgozunk rajta. Ez az indikátorok sorában egy új indikátor, ezért most a 
legtöbb intézménynél ez fejlesztendő területként fog megjelenni, de itt ugye ezeket a 
fejlesztendő területeket mi jelölhettük ki magunknak. Mi jól érzékeltük a pedagógusok és a 
vezető intézmény önértékelése során, hogy ezt a területet kell most kidolgozzuk. Itt lépésről 
lépésre fogunk haladni és ez tulajdonképpen egy folyamat, egy 5 évet átfogó. A végére nyilván, 
hogy mi is majd egy mini óvodai tanösvényt szeretnénk a fenntarthatósággal kapcsolatban 
létrehozni, remélem, hogy meg tudjuk valósítani majd. A pedagógiai munkát segítő 
alkalmazottaknál nálunk ez úgy működik, hogy intézményvezetőként a jogszabályokat 
áttekintve én készítek egy vázat ennek, aztán a munkaközösségeknek nagyon fontos szakmai 
szerepe van ebben. Ők ezt kiegészítik, elvesznek belőle, tehát ezt megvitatjuk, és egy közös 
döntés eredményeként hozzuk létre. Egyébként minden egyes ilyen elégedettség mérésünk 
így készül, tehát a szülőknek is van, a pedagógus kollégáknak is, és most a munkát segítő 
dolgozóké van soron.  
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Köszönöm szépen a válaszát. Még egy apró kérdésem lenne, 
merthogy múzeumbarát az óvoda. Lehet, hogy én voltam figyelmetlen az előző évben vagy 
előző években, de milyen ez a múzeumbarát intézmény? Ki nyerheti el ezt a címet? Örülök, 
hogy ha ez van, ezek szerint. Köszönöm.  
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Sebestyén Györgyi: Ezt a címet azok az intézmények nyerhetik el, akik rendszeres, tehát 
partnerkapcsolatot ápolnak a városunk múzeumával és itt ezekre a pedagógiai szervezésű, 
tehát ismeretterjesztő napokra a gyermekcsoportokkal együtt megjelennek. A különböző 
tevékeny foglalkozásokon részt vesznek. A mi dolgozóink nagyon nagy örömmel látogatják a 
múzeumot, mert ott olyan többletet tudunk nyújtani és adni a gyerekeknek, amit azért óvodai 
körülmények között nem lehet. Tehát akár a kiállított tárgyakat, hogy ha nézzük, a régészeti 
leletek, ami nagyon izgatja a gyerekeket, és különböző témákban a múzeum felajánlja az 
óvodáknak ezeket a lehetőségeket, és tulajdonképpen ezt mi így nyertük el, hogy hosszú évek 
óta mi rendszeresen látogatjuk ezeket a tevékenységeket a múzeumban. 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm a kérdéseket, válaszokat. Van-e még kérdés? Hozzászólás? Én 
most szeretném kiemelni azt a mondatot a beszámolóból, hogy kiemelkedőnek ítélték meg a 
pedagógiai folyamatok megvalósulását. Ezt pedagógusként átgondolva, ez egy hihetetlen 
értékes értékelés. Gratulálok. Ha nincs más megszólalni kívánó, akkor, ha megengeditek, 
felolvasnám a határozati javaslatunkat. Az Oktatási, Sport és Ifjúsági Bizottsága megyei jogú 
városunknak az 1. Számú Óvoda Kindergarten vezetőinek beszámolóját az intézményt és a 
vezetőt érintő tanfelügyeleti ellenőrzésekről meghallgatta és az elismerését, köszönetét fejezi 
ki az óvoda eredményes működésével kapcsolatban. Gratulálunk, további jó munkát kívánunk.  
Aki a határozati javaslattal egyetért, most szavazzon. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

23/2023. (III.27.) határozata 
Szekszárdi 1. Számú Óvoda Kindergarten vezetői és intézményi tanfelügyeleti 

ellenőrzéséről 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati 
rendelet 1. melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 7. pont 1. alpontjában 
meghatározott hatáskörében megköszöni a Szekszárdi 1. Számú Óvoda Kindergarten 
vezetőjének beszámolóját az intézményt és a vezetőt érintő tanfelügyeleti ellenőrzésekről, és 
elismerését, köszönetét fejezi ki az óvoda eredményes működésével kapcsolatban. 

 
Határidő:  2023. március 30. 
Felelős:  Murvai Árpád Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság elnöke 
 
7. napirendi pont: 
Tájékoztatás a városban működő civil szervezetekkel és egyesületekkel kötött 
megállapodások felülvizsgálatának helyzetéről 
(48.számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Biró Gyula aljegyző 
Előadó: dr. Biró Gyula aljegyző 
Meghívott: Berlinger Attila ügyvezető igazgató 
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Murvai Árpád elnök: Az előterjesztést dr. Biró Gyula aljegyző úrtól várnánk. Meghívottként 
látom Berlinger Attila ügyvezető igazgató urat is. Ő még nem érkezett meg, vagy nem tudom, 
hogy fog-e jönni, de ettől független ezt a napirendi pontot megbeszéljük. Aljegyző úr, öné a 
pálya. 
 
dr. Biró Gyula aljegyző: Köszönöm elnök úr. Üdvözlöm a bizottság tagjait és a megjelent 
kollégáimat. Már 2022. májusában kapta ez a feladatot a hivatal, nekiálltunk. Hát bizony 
nagyon nehéz volt összeállítani, előzőleg csak tájékoztató célzatú előterjesztést, mert 
rendkívül szerteágazó volt a támogatási rendszer, és mire átláttuk, addigra november lett. Az 
elnök úrral is le tudtunk ülni. Sajnáljuk, hogy Csötönyi elnök úrral még nem tudtunk leülni, de 
bízunk benne, hogy vele is sikerül, főleg ezen ülést követően. Annyival egészíteném ki, vagy 
nem is kiegészíteném, csak úgy elmondanám, hogy nagyjából hogyan is épült fel ez az 
előterjesztés. Az első részben a közgyűlés, illetve a bizottságok által adott civil támogatásokat 
tekintettük át. Alapvetően ezek rendben vannak, már a meglévő önkormányzati rendelet 
szerint történik a támogatások megállapítása, a rendelet alapján használt szerződési formával. 
Mi azt mondtuk, hogy a bizottsági keretekből osztott támogatások teljesen rendben vannak, 
az meg, hogy ki mennyit kap, az politikai döntés kérdése, mi azt nem vizsgáltuk. A jogi része az 
rendben van, így a bizottsági résszel nem kívántunk foglalkozni. A második rész pontjában az 
előterjesztésünknek igazából jöttek a csemegék. A Közművelődési Nonprofit Kft. 2017-ben 
kötötte a feladatellátási szerződést, és annak volt egy második melléklete, amiben felsorolta 
a szerződés, illetve a közgyűlés eldöntötte, hogy mely szervezetek milyen órában stb. Az 
előterjesztés mellékletét képezi. Ügyvezető úrral személyesen is egyeztettünk, bizony ez a 2. 
melléklet jelentősen megváltozott, mondhatni, gyökeresen eltér a 17-es adatoktól, de nem 
volt azóta módosítva. Ahogy ügyvezető úrral is átbeszéltük, jó lenne az egész 17-es 
megállapodást úgy ámblokk, ahogy ügyvezető úr fogalmazott, hogy az egész csomagot, tehát 
az egész megállapodást és a 2. mellékletet is kéri áttekinteni, hogy ha így dönt a bizottság, 
mert még a megállapodásban is lennének neki módosító javaslatai, a 2. melléklet meg aztán 
teljesen gyökeresen megváltozna. A Bartinával kapcsolatban vagy a kft-vel kapcsolatban azt is 
kell látni, hogy nagyon sok, a Közművelődési Kft-n felül átnyúló megállapodás is van, amit 
kifejezetten a közgyűléssel köt meg mondjuk a Bartina, tehát ilyenekre gondolok. Ő ezeket is 
érti, az egész, ami az ő intézményét érintő kedvezményeket, juttatásokat kéri áttekinteni. A 3. 
része igazából az előterjesztésünknek a Sport Kft., és a Sport Kft-n belül juttatott 
teremkedvezmények, pályakedvezmények, használatok. Ennek az a specialitása, hogy itt még 
nincs is felsorolva sem, nem úgy, mint a Közművelődési Kft-nél. Itt aztán teljes, nem azt 
mondom, hogy parttalanság, de nehéz volt átlátni az egész működést. Annyit azért sikerült, a 
szerződéseket begyűjtöttük, de az egész nincsen így jogilag alátámasztva, mint ahogy a 
Közművelődési Kft-nél. Annyit mondott az ügyvezető úr, itt részben hallottam már az 
ügyvezető úr tájékoztatóját, hogy ugye a díjak azok 100%-ban nem állapíthatóak meg, ők nem 
tudják megállapítani, mert nonprofit kft. Elmondása szerint nem lehet ezeket a bérleti díjakat 
piaci alapra helyezni, és ezért úgy nagyjából, ez az ő elmondásuk szerint, ez a terembérleti 
díjaknak a fele, amit ők most kérnek, tehát a piaci alapon kiszabható díjaknak a fele, de ez nem 
igaz teljesen, hogy ha elkezdjük a termeket külön-külön venni, mert például ott van a nagy 
küzdőtér. Annak még a 30%-át sem tudják kiszabni, mert akkora a villany, fűtési költsége, hogy 
egyszerűen piaci alapon pláne nem tudnák kibérelni. Ez csak 50%, és az 50%-ot azért mondom, 
mert nem akartunk teremre, mindenre részletesen kimutatást készíteni, ezért az előterjesztés 
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mellékletét képező Excel táblázatban a teremdíjak 50%-ával számoltunk, hogy a végén a 
támogatási összeg kijöjjön. Azt még lehetne cizellálni, de igazából kimutatásra került, hogy kb. 
mennyi támogatás van, nem akartunk részletesebben belemenni. A 4. támogatási forma az 
intézmények tekintetében a múzeum. A múzeumnál még feladatellátási szerződés sincs, mert 
mint intézményi keretekben látja el, és ott a terem használatok ad hoc jelleggel egy-egy 
gyűlésre, egy -egy órára vannak kibérelve, ahogy a múzeum igazgató úr elmondta. Így igazából 
ezzel nem kívántunk annyira foglalkozni, mert olyan nagy támogatás sincs mögötte, hiszen 
470.000 forint elenyésző a többihez képest. Továbbá az 5. forma az intézmények és a civil 
szervezetek között, de azt látjuk, hogy az óvodák igazából nem adnak bérbe helyiségeket, 
igazából ezzel nagyon nem kellett foglalkoznunk. Így nagyjából kijött az összesített eredmény, 
a részletes eredmény ugye az Excel táblázatban található. Durván a város 2022-ben 170 millió 
forint összegű támogatást adott a civil életnek, mondjuk így. Ezen belül lebontottuk külön, 
készpénzes durván 65 millió és olcsóbb, kedvezményes vagy ingyenes terembérlés pedig 105 
millió durván számolva. Tehát 170 millió, szerintem elég szép összeg. Ugye 105 millió a 
terembér, magyarul 105 milliót nem szed be az önkormányzat intézményei, kft-je a 
lehetségeshez, piacihoz képest. Annyival egészíteném ki, mint előterjesztő a határozati 
javaslatot, hogy pont láttam, hogy kimaradt a 2. pontban, és a közművelődési ügyvezető úr 
kérte, hogy a KCV is vizsgálja meg, tehát legyen benne a felülvizsgáló csapatban, ezért 
kiegészíteném annyival, hogy felkéri a KCV-t és a többieket a megállapodás, és különösen a 2. 
számú melléklet felülvizsgálatára.  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: A KCV-t és a többieket. Kik a többiek? 
 
dr. Bíró Gyula aljegyző: Fel van sorolva, nem akartam felolvasni. Az Önkormányzati és 
Szervezési Igazgatóság, Jogi Osztály. 
 
Faragó Zsolt: Azt hittem, hogy a többi bizottság. 
 
dr. Bíró Gyula aljegyző: Nem, csak a KCV-t javaslom. Illetve a 3. pontban, mivel a sportot érinti, 
így az OKSI-t javaslom még beírni a többi elé. Természetesen felelősnek megnevezni Csötönyi 
elnök urat, illetve Murvai elnök urat is a 3. pontban. Köszönöm szépen.  
 
Murvai Árpád elnök: Mi is köszönjük. Most egy kicsit levegőhöz jutunk. Kinek van kérdése? 
Nem látok. Megkérdezném aljegyző urat, tud-e arról, hogy mi már átbeszéltük ezt a 
feladatellátási tervet és szerződéseket az imént távozott ügyvezető igazgató úrral? Szerintem 
elsőként reagáltunk erre a feladatra, ez mindenkinek kötelessége, mi megtettük. 
Hozzászólások? Nem akarok monológokba bonyolódni. Én úgy gondolom, hogy egy valóban 
akut, régen húzódó és mindez által szükségszerű feladatot próbáltatok megoldani. Nem járunk 
a végén. A következő miatt tartanám én ezt a magam részéről fontosnak. Ha ez tendencia 
lehetne Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatában, hogy évről évre megnézzük, hogy 
milyen kedvezményekkel, milyen hozzájárulásokkal, milyen felmentesékkel, ha kell, segítjük a 
civil vagy a sportegyesületek munkáját, akkor kaphatnánk egy folyamatot magunk elé, hogy 
ez hogyan alakul. Ezt én azért tartanám fontosnak, 1. a sportegyesületek és civil szervezetek 
felé be lehetne mutatni ezt a tendenciát, hogy az élő sport, az élő működés civil szervezeteknél 
a forintális támogatás mellett még mit kap. És arra is jó lenne, tehát ez ilyen saját magunk felé, 
a minket megbízók felé lenne elképzelés, a másik, hogy ezt össze lehetne hasonlítani azzal, 
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hogy milyen elmozdulások vannak, akár tételesen, mondjuk pozitív, hogy mi növekedett, mi 
lett több, miben segíthettünk még? A 3., hogy meg lehetne nézni, hogy más megyei jogú 
városoknál ez hogyan néz ki. Aláhúznám, mert fontosnak tartom, hogy ebben, amennyire 
lehet, hamar tiszta vizet lássunk, de ebből legyen egy tendencia. Ami a sportot illeti, mi 
magunk is belegubancolódtunk, különösen 19-20 tájékán abba a sajnálatos helyzetbe, hogy itt 
szóbeli megállapodások, meg hát megbeszéltük, meg hát azt mondta alapján történtek 
megállapodások, nem tudom, mit mondjak, egyezségek, mert ugye úriember a szavát adja, ez 
rendben van, ezt talán elfogadja a jog is, de nem tudtuk, hogy melyik kedvezmény honnan 
származtatható. Mondta, nem mondta, tényleg jár neki, hogy használja? Tényleg tisztán 
kellene látni, én ezért próbáltam ezek szerint elsőként bejönni, és ezt valahogy átbeszélni, és 
ez a táblázatos kimutatás is, azt hiszem, a megállapodásunk része volt akkor a beszélgetés 
végén, hogy legyen egy ilyen. Az vetődött fel bennem már akkor is, hogy akkor nyomon 
követhetők a változások, de ez tényleg úgy nem megy, hogy nem tudjuk gyökereztetni, ki 
mondta, mennyiért mondta. Nem árulok el titkot, mindenki ide való, hogy találkoztunk 
olyannal, hogy milliókról volt szó, hogy ő lelakja a termet, mert ő milliókért kifestette 
valamikor, mert ő ebben szóban megállapodott az akkori ügyvezetővel, és ingyen szeretne 
teremhez jutni, de nincs nyoma a megállapodásnak. Most erre mit mondasz? Nehéz ügy, 
nagyon nehéz ügy. Nem tudom, rosszul hallottam, hogy politikai döntést mondtál, aljegyző 
úr? Elhatárolódnánk ettől, hogy politikai döntések, mert ilyen nem fordult elő. Az lehet, hogy 
sportpolitikai döntés valamelyik, sőt a közgyűlésnek meg joga van saját látásmódja szerint 
szervezeteket, egyesületeket esetleg kiemelt juttatásban, vagy munkájukat elismerni 
kiemelten, ez rendben van, de tipikusan politikai döntés, legalábbis amióta mi együtt vagyunk 
ebben a bizottságban, nem született. Én azzal fejezném be, hogy látom, hogy a munka miért 
nehéz és hogy milyen nehéz ezt így összehozni, de meg tudom ígérni, hogy ki fognak simulni 
ezek a dolgok, de többször kell találkoznunk, az biztos. Köszönöm szépen, hogy 
meghallgattatok.  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen a szót. Igazából maga a bizottságunk felé is 
egy ilyen kérés lenne, az utolsó mondatot magába foglalja, hogy többször kell erről 
beszélnünk. Itt két nagyon fontos dolgot szeretnék tisztán látni, ami miatt anno 2019-ben a 
Sportközpont részéről az ingyen, illetve térítésmentesen, fogalmazzunk így, mert ingyen 
semmi nincsen, az ingyen az valakinek úgyis pénzbe kerül. Jelen esetben a sportcsarnoknak 
került sok minden pénzbe, voltak itt ilyen állítások is, hogy megegyeztünk, megígérte, 
megbeszéltük, én azt csináltam, lelaktuk, ledolgoztuk, lepapíroztuk, nem tudom, hogy 
csinálták. De a lényeg, hogy ezekből nem lehet tisztán látni. Ami az én szemszögemből nagyon 
fontos, hogy azok a számszerűsített támogatások, nem abba szeretnék belefolyni, hiszen a 
helyi intézményvezetőnek a feladata ez, hogy ki, miért, mit tud hozni, tehát azt neki kell 
elmondani, miért adná olcsóbban kedvezménnyel, vagy akármilyen formában. Valamelyik 
egyesületnek ez létfontosságú, hogy olcsóbban tudja csak bérelni, valamelyiket az eredménye 
miatt támogattuk, de a lényeg az, hogy elhangzott 170 millió forint, abból 100-at elméletileg 
nem lát senki, mert nem kp-ban fizetődik ki 105 millió. Ha azt nem látjuk, tulajdonképpen nem 
látjuk a fejlődését, hogy mennyi pénzt adunk. Odaadunk mondjuk cirka, beszéljünk most akkor 
erről a 170 millióról, az a 170 millió, akiket érint, azok mennyiben léptek előre egy év alatt. 
Tényleg segítettünk-e neki? Ez azért tipikus példa, mert az egyik következő napirendi pontunk 
lesz, hogy úgy járunk egy egyesülettel, hogy hiába karolod fel, az egy év támogatása alatt sem 
tud semmit produkálni, akkor az minek? Ha sem utánpótlásban, sem eredményben, sem 
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semmiben nem tud többet hozni, tizenévek óta nyökög, ingyen kapja ezt, azt vagy mindig kéri, 
kifizetjük, most nincs ingyen nyilván, tehát a sportcsarnok visszakapja azt a pénzt, de hogy ha 
ott pörög éveken keresztül és nem tudunk rajta segíteni, akkor el kell engednünk, mert lehet, 
hogy van olyan egyesületünk, akinek segítenénk vagy ha annak adnánk a segítséget, akkor ő 
tényleg tudna fejlődő, javuló tendenciát mutatni, és tényleg így, mint például a Petráék. Látszik 
rajtuk, hogy adunk nekik, még ha pár százezer forintok is, tényleg látszik rajtuk, 
eredményekben, publikációkban látod, hogy ott vannak. Ezért mondom, hogy nagyon fontos 
a bizottságunknak tudni azt, hogy azok a pénzek ismétlődően felül vannak bírálva, hogy kapja, 
miért kapja, még mindig kapja-e, vagy éppen azt kapja már más. Ezért lenne ezt fontos 
összehangolnunk. Köszönöm szépen, hogy ha megértjük egymást így.  
 
dr. Bíró Gyula aljegyző: Pár szóval, ha megengednék, reagálnék. Én maximálisan egyetértek 
például elnök úrnak azzal a véleményével, hogy akár évente legyen ez rendszeresen 
felülvizsgálva, mert tényleg 17 óta egyszer sem volt, ez így nem jó, jogilag sem. Én is az éves 
felülvizsgálatot mindenképpen támogatnám, természetesen ki lehet jelölni vagy az OKSI-t vagy 
a KCV-t, vagy a közgyűlést, bárkit, de a felülvizsgálat szerintem is fontos. A másik a politikai 
döntés. Az én fejemben, mint hivatali szakember én úgy gondolkozom, hogy a hivatal feladata 
a döntés előkészítése, esetleg meghatároznak paramétereket a politikusok, mi előkészítjük, 
mint például ezt az anyagot is, vagy akármelyik támogatási formát, de a döntés meghozatala, 
azt értem politikai döntésnek. Tehát nem pártpolitikai döntés, most helyi politika és 
sportpolitika. Teljesen mindegy, csak röviden politikai döntés, tehát nem a hivatal dönti el, 
hogy most ez 1 millió forint támogatást kap vagy 20 milliót kap. Tehát ez nem hivatali döntés. 
Erre gondoltam a politikai döntést. Utána a döntést meg majd végrehajtja a hivatal, nyilván, 
ha jogszerű a döntés. Én ezért értettem, hogy a politikai döntést ugyanúgy, ahogy most 
tetszett mondani a képviselő úr, hogy azt is szeretné látni a bizottság, vagy akár a közgyűlés is, 
hogy az adott sportszervezet mennyi támogatást kapott és ezzel mennyire jutott előrébb, és 
ennek az értékelése is politikai döntés, hogy a politika hogyan értékeli azt az előrehaladást, 
tehát nem a hivatalnak kell értékelni, hogy most az az előrehaladás, 3 aranyérmet nyertek, 
akkor az jó, megérte az a támogatás. Köszönöm szépen.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen. A határozati javaslat 3. pontját rágjuk már át egy 
kicsit, ha lehet. Ez úgy szól, végig felolvasom: felkéri a Polgármesteri Hivatal Önkormányzati és 
Szervezési Igazgatóságát és jogi Osztályát, illetve a Szekszárdi Sportközpont NKft. 
ügyvezetőjét, hogy a Szekszárdi Sportközpont NKft. és Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzata között 2017. március 29. napján létrejött feladat-ellátási szerződést, 
különösen a terem- és egyéb létesítmény (pl: pálya, öltöző) használatot tekintse át és a 
szükséges módosításokat terjessze a Közgyűlés elé. Határidő május 31. Én ezt úgy értelmezem, 
hogy akkor nekünk egy ülés keretében a jelzett nonprofit kft. szakemberei, ügyvezetője által 
összeállított kimutatást kell megbeszélnünk, megvitatnunk, és ennek a megvitatásnak az 
eredményét kell a közgyűlés elé terjesztenünk. 
 
dr. Bíró Gyula aljegyző: Lényegében én arra gondoltam, hogy felkéri az OKSI-t és a 
polgármesteri hivatalt stb., tehát a bizottsági tagok, ügyvezető úr, a hivatal szakemberei 
leülnek, akár ezt a 17-es megállapodást, akár pontról pontra kiegészít, javítja, kitörli stb., 
átbeszéli, csinál egy végleges változatot, abba a végleges változatba belerakja, hogy melyik 
sportszervezet, mekkora támogatás, mekkora teremhasználatot kap, mekkora kedvezményt, 
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mekkora pályahasználatot, stb., és akkor ezt május 31-ig, ugye május 30-án vagy a végén lesz 
közgyűlés, arra a május végi közgyűlésre gondoltam én, hogy addig ez elkészül. 
 
Murvai Árpád elnök: Jó. Köszönöm. Van-e még hozzászólás? Nem tudom, mindenkinek 
megvan a határozati javaslat? Ez ránk vonatkozik, az 1. és 2. pontját is elfogadhatónak tartom, 
de kérdezem a jelenlévő dr. Holczer Mónikát, hogy az 1. és 2. pont gyakorlatilag ránk 
vonatkozik, vagy csak a 3.-t szavaztassuk meg? Mert a KCV-t ostromolja a 2. pont. 
 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Igazából az Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság a teljes 
előterjesztést véleményezi, tehát nyugodtan véleményt nyilváníthat az egészre. Én nem látom 
akadályát, hogy mind a 3 pontjára szavazzon a bizottság.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm. Jó, ha nincs más, akkor Aljegyző Úr kiegészítésével tenném 
fel szavazásra a határozati javaslatot. Kérdezem a bizottsági tagokat, hogy egyetértenek-e 
ezzel a határozati javaslattal? Aljegyző úr kiegészítésével együtt elfogadjuk-e?  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

24/2023. (III.27.) határozata 
a városban működő civil szervezetekkel és egyesületekkel kötött megállapodások 

felülvizsgálatával kapcsolatban 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Közgyűlés részére a „Tájékoztatás a városban működő civil 
szervezetekkel és egyesületekkel kötött megállapodások felülvizsgálatának helyzetéről” 
tárgyú előterjesztés határozati javaslatát azzal a kiegészítéssel, hogy a felülvizsgálatba legyen 
belevonva a Kultúra, Civil Szervezetek Városmarketing Bizottság és az Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottság. 
 

Határidő:  2023. március 30. 
Felelős:  Murvai Árpád Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság elnöke 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen. Köszönöm az előkészítést, és remélem, hogy 
találkozunk hamarosan. 
 
8. napirendi pont: 
A Szekszárdi Tankerületi Központ által fenntartott intézmények átszervezésének 
véleményezése 
(23. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Dr. Horváth Annamária köznevelési referens 
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Murvai Árpád elnök: Köszönjük szépen az előkészítést. Kérdezném dr. Horváth Annamáriát, 
hogy van-e szóbeli kiegészítése, mint referensnek?  
 
dr. Horváth Annamária: Igazából itt két intézmény érintett. Az egyik a gimnázium, ez az 
egyszerűbb eset. Itt egyszerűen feladatellátás bővítés van, és ez, én úgy gondolom, hogy 
kedvező a gyerekek szempontjából. A másik pedig arról szól, hogy ez egy több célú intézmény, 
a Garay iskolának most egy nagyon hosszú neve van, általános iskola és alapfokú művészeti 
iskola. Az a koncepció most, hogy profiltisztítás címén megszüntetik ezt a többcélút, illetve a 
zeneiskola, ami eddig tagintézménye volt ennek az intézménynek, az most egy önálló 
intézmény lesz. Tehát alapítanak egy új intézményt, de nem Zeneiskola lesz a neve, hanem 
Liszt Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola. A Garay, az általános, az pedig megmarad általános 
iskolának. Ez a sok dolog azért van, mert a mostani intézmény, ez a többcélú, ez több 
telephellyel működik. Nem csak a zeneiskola a telephelye, hanem különböző általános 
iskolákban is van neki telephelye. Magyarul ezek az általános iskolák, hogy Baka, Dienes, a 
Garay nem, mert az saját, ezek telephelyekként is működtek. Itt voltak a dráma, tánc, 
képzőművészeti, néha szolfézs tantárgyak, nem tudom minek nevezzem. Ezek így 
megszűnnek, és ezek ismételten telephelyei lesznek, de majd az új intézménynek, ennek a 
Liszt Ferenc Alapfokú Művészeti Iskolának. Ettől ilyen bonyolult, hogy egyrészt meg kell 
szüntetni ezeket a telephelyeket, amik oda tartoztak, és létre kell hozni, hogy oda tartozzanak. 
A képzés az ugyanott marad, ilyen szempontból semmi változás, illetve egyetlen egy 
módosítás van és ez is pozitívum, hogy a Babits iskolában eddig nem volt ilyen telephely, most 
pedig ott is lesz, tehát a gyerekeknek nem kell máshová elmennie, hanem abban az iskolában, 
ott kapják meg azt a fajta képzést, amit éppen szeretnének.  
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen. Kérdés szakasz. Nekem van egy kérdésem. Tessék 
mondani, ez az EMMI, ez még van?  
 
dr. Horváth Annamária: Már nincs.  
 
Murvai Árpád elnök: Mert itt hivatkozások sora van rá, hogy EMMI, és olyan régen hallottam 
már.  
 
dr. Horváth Annamária: Igen, mert a rendelet az még megvan. 
 
Murvai Árpád elnök: Ha egy rendeletnek a megszülője megszűnik, akkor mi van? 
 
dr. Horváth Annamária: Semmi. 
 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Ha a rendeletet nem helyezik hatályon kívül, akkor 
továbbra is hatályában marad.  
 
Murvai Árpád elnök: Akkor firtatom tovább. Ki helyezi hatályon kívül?  
 
dr. Horváth Annamária: Még 89’ előtti jogszabályok is vannak. 
 
Murvai Árpád elnök: Majd a belügyminiszter úr eldönti. Köszönöm.  
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Móra Viktória bizottsági tag: Akkor gondolom, az intézményeknek is, minden intézménynek 
a saját szabályzatát, vagy a saját feladatellátását meg kell majd változtatni vagy átírni.  
 
dr. Horváth Annamária: Nem. Ezek az iskolák, mondjuk a Dienes Általános Iskola, ez Dienes 
Általános Iskola. A művészetoktatás ott helyben lesz biztosított, de nem az általános iskolának 
a keretei között, hanem a művészetoktatási intézmény telephelyeként működve. Ezt 
kérdezték a nemzetiségi ülésen is, hogy nem értik, hogy mi ez. Tehát más az, hogy mondjuk 
egy iskolában van egy rajzszakkör, vagy működik egy irodalmi színpad. Arról nem kap 
bizonyítványt a gyerek, de a művészeti oktatásnak meg az a lényege, hogy a művészeti 
iskolából ő ugyanolyan bizonyítványt fog kapni, hogy ezt az évfolyamát elvégezte. 
Tulajdonképpen olyan, mintha bérelne, nem tudom egyébként, hogy a gyakorlatban hogyan 
van, de olyan, mintha bérelne egy termét és ott fog működni ez a művészeti oktatás. 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönjük szépen. Egyéb a bizottság részéről? Nincs. Egy egész hosszú 
határozati javaslat van itt előttem. Kívánja dr. Holczer Mónika, hogy felolvassam? 
 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Álláspontom szerint, amennyiben nem változtat rajta 
a bizottság, nem szükséges felolvasni. 
 
Murvai Árpád elnök: Gyakorlatilag a közgyűlés elé ez a határozati javaslatunk elfogadással 
megy, tehát ajánljuk a közgyűlésnek. 
 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: A tankerülettől mi a véleményezési határidőre a mai 
napot kaptuk, ez a legutolsó határidő, hogy a véleményünket megküldhetnénk. A tavalyi 
évben is volt pont egy hasonló ilyen ügy, hogy a közgyűlés addig nem tudott ülést tartani, 
ameddig a véleményt meg kellett küldeni, így mi most az OKSI véleménye alapján 
megküldenénk a tankerületnek, és a közgyűlésen majd valószínű a lejárt határidejű 
határozatoknál kérnénk egy utólagos jóváhagyást a közgyűléstől. 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen. Kérdezem a bizottsági tagoktól, hogy ezzel a 
megközelítéssel és kiegészítéssel a határozati javaslatot a tankerület által fenntartott 
intézmények átszervezését elfogadják-e?  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

25/2023. (III.27.) határozata 
a Szekszárdi Tankerületi Központ által fenntartott intézmények átszervezéséről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati 
rendelet 1. melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 2. pont 6. alpontjában 
meghatározott hatáskörében eljárva javasolja a közgyűlésnek, hogy a nemzeti köznevelésről 
szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdésében biztosított felhatalmazás alapján 
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1. támogassa a Szekszárdi Garay János Gimnáziumot érintő alábbi átszervezéseket: 

 
a) az emelt szintű oktatás tantárgyainak kiegészítése a digitális kultúra tantárggyal, 
b) a többi tanulóval együtt nevelhető, oktatható sajátos nevelési igényű tanulók 

nevelése-oktatása feladata bővítése az autizmus spektrumzavar 
fogyatékosságtípussal; 

 
Határidő:  2023. március 30. 
Felelős:  Murvai Árpád Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság elnöke 

 
2. támogassa a Szekszárdi Garay János Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskolát (a 

továbbiakban: Intézmény) érintő, a Szekszárdi Tankerületi Központ TK/160/247-
3/2023. számú megkeresésében ismertetett alábbi átszervezéseket: 
 
a) Intézmény Liszt Ferenc Zeneiskolája tagintézmény jogutóddal történő 

megszüntetése, 
b) Intézmény Szent-Györgyi Albert utca 6. és Béri Balogh Ádám utca 89. szám alatti 

telephelyeinek jogutóddal történő megszüntetése, 
c) Intézmény Zrínyi utca 78. szám alatti székhelyén az alapfokú művészetoktatás 

feladatellátásának törlése, és az Intézmény nevének megváltoztatása (új név: 
Szekszárdi Garay János Általános Iskola), 

d) új művészetoktatási intézmény létesítése (neve és székhelye: Szekszárdi Liszt Ferenc 
Alapfokú Művészeti Iskola Szekszárd, Széchenyi utca 38.), továbbá az ellátandó 
feladatok meghatározása a székhelyintézményben a felvehető maximális tanulói 
létszám és az indítható évfolyamok számának javasolt meghatározásával; 

e) a Szekszárdi Liszt Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola négy telephelyének létesítése 
(Zrínyi utca 78., Szent-Györgyi Albert utca 6., Béri Balogh Ádám utca 89. és Kadarka 
utca 17. címeken), továbbá az ellátandó feladatok meghatározása a telephelyeken 
a felvehető maximális tanulói létszám és az indítható évfolyamok számának javasolt 
meghatározásával. 

 
Határidő:  2023. március 30. 
Felelős:  Murvai Árpád Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság elnöke 

 
9. napirendi pont: 
Az Unio Boksz Team támogatási kérelme 
(16.számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Ez egy nagy gyomros nekünk, vagy nagyhorog.  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Inkább mélyütés. 
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Murvai Árpád elnök: Komolyabbra fordítva a szót, ugye nem először találkozunk ezzel a 
kérelemmel. Idén is beszéltünk már róla, van egy határozati javaslat, hogy az Unio Boksz Team 
kérelméről a bizottság 2023. évi sportkeret működési célú felosztásánál fog határozni, tehát a 
pályázatok beérkezése és elbírálása lenne a határidő. De ha akarjátok, felolvasom szó szerint.  
Az Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság az Unio Boksz Team kérelméről a Bizottság 2023. évi 
„Sportkeret/működési célú” keretre beérkezett pályázatok elbírálásakor dönt. Ugyanúgy, 
mint másokról. Aki ezzel egyetért, az kézfelemeléssel jelezze. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

26/2023. (III.27.) határozata 
az Unio Box Team kérelme 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága az Unio Boksz Team kérelméről a Bizottság 2023. évi „Sportkeret/működési célú” 
keretre beérkezett pályázatok elbírálásakor dönt. 
 
Határidő:  2023. március 27. 
Felelős:  Murvai Árpád elnök 
 
10. napirendi pont: 
A Tolna Megyei Diáksport Tanács támogatási kérelme 
(15.számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: A Tolna Megyei Diáksport Tanács még tavaly kérelemmel fordult 
hozzánk, hogy a női labdarúgó diákolimpia 4. korcsoportjának megrendezése alkalmából a 
megjelentek részére egy állófogadás költségét az Oktatási, Sport és Ifjúsági Bizottság 
támogassa meg. 350.000 forintot szavaztunk meg akkor. Én úgy gondolom, hogy ezt most 
jóváhagyjuk. Van-e kérdés, hozzászólás?  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Ez egy eredménynek a vacsorája? Mi megítéltünk 350.000 
forintot? 
 
Murvai Árpád elnök: Igen, megszavaztuk már, a Garay Pincében. 
 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Zsolt, az benne van az előterjesztésben, hogy a 
szövetség részéről elvárás, hogy legyen mindig ezeknél az országos diákolimpiáknál egy ilyen 
fogadás, ezt elvárja a szövetség.  
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Faragó Zsolt elnökhelyettes: Oké. És azt is, hogy a város fizesse? Nem az a bajom, hogy miért 
tartunk rendezvényt, hanem hogy 350.000 forintot eltapsolnak egy vacsora alatt, aztán mi ezt 
megítéltük? 
 
Murvai Árpád elnök: Meg, igen. Ezt megszavaztuk már.  
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Biztos nagyon sok pénzünk volt akkor még. 
 
Murvai Árpád elnök: Nem. Nem volt pénzünk, az idénre szavaztuk meg. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Ja, nem volt pénzünk, akkor azért. Tudod, a kibicnek semmi sem 
drága. Ha nem tudod, hogy mennyi, akkor megígérjük. 
 
Murvai Árpád elnök: Most komolyra fordítva a szót, ez egy protokolláris esemény, ahova a 
döntőbe jutott csapatok vezetői meg a helyi rendezők jönnek el. Ha emlékszel még, azt 
mondtuk, hogy inkább az üzemeltetőnek utaljuk át, és ő meg rendezi. De kikerülhetetlen, hogy 
ahhoz kerüljön a pénz, aki kérelmezte. Aki egyetért, hogy ez a 350.000 forint utalva legyen a 
Tolna Megyei Diáksport Tanács számlájára, amit egyszer már megszavaztunk, az 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

27/2023. (III.27.) határozata 

a Tolna Megyei Diáksport Tanács kérelméről 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága dönt arról, hogy   
 

1. a Tolna Megyei Diáksport Tanács támogatási kérelmét Szekszárd Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlése Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottsága tartalék kerete 

terhére 350.000 Ft-tal támogatja;   

Határidő:  2023. március 27. 
Felelős:  Murvai Árpád elnök 
 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy a támogatói okiratot készítse el;  

Határidő:  2023. április 27. 
Felelős:  Dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 
 

3. felhívja polgármestert az elkészített támogató okirat aláírására; 

 
Határidő:  2023. április 28. 
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Felelős:  Ács Rezső polgármester 
 

4. felhívja a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Igazgatóságát a támogatási összeg     
átutalására. 

 
Határidő:  2023. április 30. 
Felelős:  Szántóné Karl Rita pénzügyi osztályvezető 
  Zsiga Marianna számviteli osztályvezető 

 
11. napirendi pont:  
A Szekszárdi Muay Thai Sportegyesület támogatási kérelme 
(20.számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Nem tudom, hogy mindenki elolvasta-e? Egyszer már találkoztunk ennek 
az egyesületnek a kérelmével, egy nagyon aranyos kislány személyében, aki kontinensviadalra 
jogosult. Isztambulban lett volna, ha jól emlékszem, de ott most más van. Szerintem még 
vissza kell erre térnünk, de ezt a 300.000 forintos kérelmet, amivel hozzánk fordultak, ezt 
kellene megbeszélnünk, és dönteni róla. Kérdés van-e? Hozzászólás? 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Azt mondtuk, hogy oldják meg és majd odaadjuk neki a keretből. 
Tudják, hogy zajlik.  
 
Murvai Árpád elnök: Mondtunk ilyet, hogy majd odaadjuk? Beszéltünk róla, csak nem volt 
döntés. 
 
Faragó Zsolt: Nem. Pénzünk nem volt. Tulajdonképpen azt megírta, hogy a szövetség nem 
támogatja, amíg nincs eredmény, ez lenne az első, ezért kéne egy löket rajta. Ha jól tudom, 
azt mondtuk, hogy menjen, csak az volt a baj, hogy mi nem tudtunk neki előre adni. Tehát 
oldja meg, kérjen kölcsön, majd segítünk a működési keretből. Én erre emlékszem. 
 
Murvai Árpád elnök: Tehát 300.000 forintról van szó. Emelje fel a kezét legyen szíves, aki 
megszavazza, hogy ezt az összeget mi ennek a sportegyesületnek átutaljuk.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

28/2023. (III.27.) határozata 

a Szekszárdi Muay Thai Sportegyesület támogatási kérelméről 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága dönt arról, hogy   
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1. a Szekszárdi Muay Thai Sportegyesület támogatási kérelmét Szekszárd Megyei Jogú 

Város Önkormányzata Közgyűlése Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának tartalék 

kerete terhére 300.000 Ft-tal támogatja;   

 

Határidő:  2023. március 27. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy a támogatói okiratot készítse el;  

 

Határidő:  2023. április 27. 

Felelős:  Dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 

3. felhívja polgármestert az elkészített támogató okirat aláírására; 

Határidő:  2023. április 28. 

Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 

4.  felhívja a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Igazgatóságát a támogatási összeg    

átutalására. 

 

Határidő:  2023. április 30. 

Felelős:  Szántóné Karl Rita pénzügyi osztályvezető 

  Zsiga Mariann számviteli osztályvezető 

 
12. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Tolna Megyei Szabadidős Sportegyesület működéséről és terveinek 
bemutatásáról 
(17. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök  
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Azt hiszem, Németh Gyula úrra már hiába várnánk, ezt a napirendi 
pontot nem tudjuk megtárgyalni, így majd egy későbbi ülés napirendjére fogjuk tűzni. 
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További hozzászólás nem hangzott el, így az elnök a nyilvános ülést 16 óra 26 perckor 
berekeszti.  
 

K.m.f 
 

Mácsik Henrietta 
                   jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
Készítette: 

dr. Holczer Mónika 
  jegyzőkönyvvezető 

  
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 

Murvai Árpád 
elnök 

 

 

Ellenjegyezte: 
           dr. Gábor Ferenc 

                jegyző 
 


